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  EDITORIAL
Vážení občania!

Začína obdobie prázdnin a dovoleniek. Je to obdobie, keď sa okrem práce snaží-
me aj oddychovať, lebo je veľmi dôležité nájsť rovnováhu v každodennom zhone 
a oddychu. Zároveň máme za sebou prvý polrok veľmi náročného roka. Naša 
obec rovnako ako aj občania sa potýka s výrazným zdražením v takmer každej 
oblasti života. Zároveň nás veľmi ovplyvňuje aj výrazný zásah štátu do fungovania 
a financovania samospráv. 
Môžeme skonštatovať, že sme prvý polrok aj napriek mnohým negatívam zvládli 
dobre. Sme však realisti a  na ďalší sa pozeráme polrok s obozretnosťou a preto 
nepoľavujeme vo svojej snahe o vyrovnané hospodárenie obce. Žiaľ, bolo potreb-
né prijať aj menej populárne opatrenia. Uvedomujeme si, že taký opatrením je 
napr. zavedenie paušálneho poplatku 25 EUR za každý výjazd k poruche kanali-
zácie. Toto opatrenie sme veľmi dôsledne zvažovali, ale faktom je, že výdavky na 
našu kanalizáciu sú každoročne približne 100.000 EUR a príjmy približne 40.000 
EUR. Z tohto dôvodu sme tento poplatok museli prijať. Rozhodli sme sa pre naj-
menej zaťažujúci poplatok pre domácnosti. Niektoré obce aj v našom okrese spo-
platňujú opravy kanalizácií v plnej výške aj s hodinovou sadzbou za prácu. My 
sme toto riešenie nechceli aplikovať, pretože pri mnohých opravách by sa sadzba 
pohybovala v stovkách eur. Len samotné čerpadlo stojí cez 400 EUR. Považovali 
sme za šetrnejšie zaviesť paušálny poplatok v nižšej sume, ako riešenie komplet-
ného spoplatnenia. 
Chápeme situáciu, v ktorej sa každý z nás nachádza, aj preto sme radi, že stále 
vieme poskytnúť príspevok pri narodení dieťaťa, že vieme naďalej poskytnúť prí-
spevok na školské potreby pri nástupe prváčika do našej školy, dokázali sme nájsť 
spôsob kompenzácie cien energií v nájomných bytoch s centrálnym vykurova-
ním a pod. Ako sme spomínali, nadchádza obdobie dovoleniek, avšak my naďalej 
pracujeme na finalizácii našej škôlky, aby sme ju mohli od septembra otvoriť pre 
všetky deti. Mrzí nás, že sa výstavba takto skomplikovala, neočakávali sme, že 
prebratie stavby sa uskutoční až na štvrtý pokus, pretože pri prvých troch sme 
nemohli akceptovať nedostatky, ktoré nám bránili dielo prevziať. Teraz nás čaká 
kolaudácia, zariadenie budovy a schválenie prevádzky „hygienou“. Momentálne 
nám však robí vrásky a komplikuje život nečinnosť príslušného ministerstva, pre-
tože všetky veci, ktoré sú objednané k zariadeniu škôlky, musia počkať, kým nám 
ministerstvo schváli zmenové konanie. Komplikácia je to z toho dôvodu, že na toto 
schválenie už čakáme dlhšie ako by malo takéto konanie trvať a dúfame, že sa 
nezopakuje situácia s kontrolou verejného obstarávania, ktorá namiesto jedného 
mesiaca trvala niekoľko mesiacov. Môžeme vás však ubezpečiť, že je to jedna z 
našich priorít a spolu so školou robíme všetko pre to, aby sme to stihli do začiatku 
školského roka. 
Okrem tohto projektu sme slávnostne odovzdali aj novo postavenú hasičskú zbroj-
nicu do prevádzky, zamerali sa na opravu komunikácií, podarilo sa nám vybaviť 
čiastočnú opravu cesty pred železničnou stanicou a intenzívne sa venujeme opra-
ve odvodňovacích kanálov. Žiaľ, časté neodborné zásahy do týchto odvodňova-
cích kanálov spôsobujú nemalé ťažkosti pri odtekaní vody. Z tohto dôvodu vás 
prosíme, aby ste pri úpravách priestranstva pred svojimi domami odvodňovacie 
kanály nezasýpali, ani nijako neupravovali bez adekvátnej konzultácie a povolenia 
zo stavebného úradu. Informácií, čomu všetkému sme sa za ten polrok venovali, 
je mnoho a nestačilo by nám ani toto vydanie našich novín, aby sme vám s nimi 
oboznámili. Toto bol krátky súhrn tých najdôležitejších. 
Dovoľte nám na záver vám popriať krásne prežitie letných mesiacov, aby ste ich 
strávili v pohode, aby hektický každodenný život, plný stresu, často nervov a zho-
nu ste vedeli vyrovnať zaslúženým odpočinkom. Veríme, že s mnohými z vás sa 
stretneme na jednotlivých akciách v našej obci, kde si môžeme navzájom poroz-
právať čo nás zaujíma, čo sme zažili a čím by sme sa radi pochválili.
 Ešte raz prajeme krásne prežitie leta!                                

Mgr. Oliver Berecz, starosta obce     

Voľby do Národnej rady 
SR

Predseda Národnej rady Sloven-
skej republiky rozhodnutím č. 
204/2023 Z. z. z 8. júna 2023  vy-
hlásil voľby do Národnej rady Slo-
venskej republiky a určil termín 
ich konania na sobotu, 30. septem-
bra 2023.
V našej obci boli pre tieto voľby 
vytvorené tri volebné okrsky:
Okrsok číslo 1 - Miestne kultúrne 
stredisko, Trnovec nad Váhom 19 
v tomto okrsku budú hlasovať ob-
čania prihlásení na trvalý pobyt na 
číslach 1 - 512, 918, 974, 976, 977, 
980, 981, 896, 987, 990 – 992, 998, 
999, 1011 - 1013, 1017 – 1021, 1027 
– 1043, 1047, 1053 a občania prihlá-
sení na trvalý pobyt v časti obce 
Nový Dvor
Okrsok číslo 2 - Miestne kultúrne 
stredisko, Trnovec nad Váhom 19
v tomto okrsku budú hlasovať ob-
čania prihlásení na obec a občania 
prihlásení na trvalý pobyt na čís-
lach 515 – 850, 906, 907, 910 – 917, 
919 – 964, 966 – 973, 982, 985, 988, 
989, 993 – 997, 1000 – 1009, 1010, 
1015, 1022, 1026, 1044, 1048 –1052, 
1054 - 1056
Okrsok číslo 3 – Komunitné cen-
trum Horný Jatov
v tomto okrsku budú hlasovať ob-
čania s trvalým pobytom v časti 
obce Horný Jatov a Kľučiareň.
Občania sa môžu počas stránkových 
hodín pre verejnosť od 7.30 do 15.30, 
v stredu do 16.30 hodiny presvedčiť 
na referáte matriky a evidencie oby-
vateľstva, či sú zapísaní v zozname 
voličov.
Volič, ktorý sa nemôže dostaviť 
do volebnej miestnosti zo závaž-
ných, najmä zdravotných dôvo-
dov, má právo požiadať obec na 
tel. čísle 031/7781496 a v deň ko-
nania referenda okrskovú voleb-
nú komisiu na tel. čísle 0910 395 
599 o vykonanie hlasovania do 
prenosnej volebnej schránky, a to 
len v územnom obvode volebné-
ho okrsku, pre ktorý bola okrsko-
vá volebná komisia zriadená.

I. Mesárošová    
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4. zasadnutie obecného zastupiteľstva v Trnovci 
nad Váhom sa konalo 14. apríla 2023 a program bol rozsiahly. 
Jedným z prvých bodov bola žiadosť základnej školy o zvýše-
nie finančných pásiem na stravovanie. Od 1. januára 2023 bolo 
určené druhé finančné pásmo, ale ukázalo sa, že táto suma ne-
stačí na nákup potravín, preto škola požiadala o zvýšenie na tre-
tie finančné pásmo. Zmena sa dotkne len žiakov prvých dvoch 
ročníkov materskej školy, lebo od 1. mája majú ostatní stravníci 
obedy zdarma. Schválený bol predaj pozemku vo výmere 28 m2 
pre žiadateľov J. Tótha a manželku, aj vyhlásenie obchodnej ve-
rejnej súťaže na predaj pozemku vo vlastníctve obce. Ako uviedol 
starosta, na príslušných komisiách sa diskutovalo o možnosti pre-
daja pozemku, ktorý kedysi vlastnil T. Petrovič pri hlavnej ceste 
smerom na Selice. Na komisii finančnej, podnikateľskej a nakla-
dania s majetkom obce členovia komisie odporučili cenu 70 eur/
m2. Pozemok sa predáva len ako celok, nie je určený účel, stano-
vené je, že je potrebné využívať ho v súlade s platným územným 
plánom. Ing. Rábek sa spýtal, či niekto prejavil záujem o tento 
pozemok, starosta odpovedal, že pre obec je dôležité to, že po-
zemok neplánujeme využívať a nepotrebujeme ho. Ing. Rábek 
sa vyjadril, že v územnom pláne sa počíta s tým, že na pozemku 
bude vybudovaná komunikácia a otvorí sa nový stavebný obvod, 
keby k tomu došlo, musela by obec kupovať pozemok od súkrom-
níka. Navrhol ponechať si pozemok v zadnej časti nehnuteľnosti 
a predať ho až neskôr. Mgr. Berecz mu odpovedal, že vie, ako 
je táto časť definovaná v územnom pláne, ale nikto z majiteľov 
okolitých pozemkov nechce svoj pozemok predať, možno by sa 
tam NSO mohol niekedy otvoriť, ale je to hudba desaťročí. Okrem 
toho cena, ktorá sa v prípade predaja bude pohybovať okolo 217 
tisíc, nepokryje náklady na vybudovanie komunikácie. Hoci by 
tam bolo ideálne miesto na nový stavebný obvod, jeho otvorenie 
nie je reálne. 
Zasadnutie pokračovalo ďalším bodom, schválením predloženia 
žiadosti o poskytnutie príspevku z prostriedkov Fondu na podpo-
ru športu na vybudovanie športovej zóny s korčuliarskym oválom. 
Obec sa o túto dotáciu uchádzala už v minulom roku, teraz sú 
podmienky sú o niečo lepšie, lebo je nižšia spoluúčasť, bola 40% 
a teraz je 30%, ale zvýšili sa ceny stavebných materiálov a teda 
aj náklady na projekt, spoluúčasť, ak získa obec dotáciu, bude 
cca 95 tisíc eur. Starosta informoval, že spolu s prednostkou mali 
rokovanie s predsedom zväzu kolieskového korčuľovania, ktorý 
aj písomne potvrdil, že práve v Trnovci nad Váhom budú reali-
zovať preteky a trénovať. O dotáciu sa uchádzajú aj Košice a 
Banská Bystrica, ale pre predsedu zväzu je prioritou Trnovec nad 
Váhom, lebo projekt je naviazaný na školu, do projektu je zapra-
covaná aj atletická dráha, a práve tú bude využívať aj atletický 
zväz, ktorého členom je aj PaedDr. Mittermayer, tretím športom 
bude petang pre Jednotu dôchodcov, aby sa tam dali organizo-
vať aj krajské preteky, ktoré sa teraz vždy konajú v Lužiankach. 
Obecný úrad neplánuje financovať viac ako 15% zo spoluúčasti, 
minimálne polovicu plánuje získať z iných zdrojov, boli na roko-
vaní aj s novým županom NSK, ktorý prejavil záujem a nadšenie, 
že by sa práve v našom kraji vybudovalo takéto športovisko. Mgr. 
Berecz chce rokovať s Duslom a InVestom a plánuje využiť aj 
zdroje všetkých veľkých okolitých firiem a podnikov. Ing. Rábek 
povedal, že by bolo dobré zvážiť, či do takéhoto projektu ísť, je to 
veľká investícia, už doteraz tam boli vložené zdroje, v akej výške? 
Starosta odpovedal, že to bolo cca 5000 eur. Ing. Rábek povedal, 
že možno radšej zriadiť športovisko pre niektorý klub, občania sú 

prekvapení, že chceme ísť v tomto období do takéhoto projektu 
a investovať státisíce, v obci je niekoľko klubov, tým nevieme dať 
dotáciu na činnosť a tu chceme otvoriť nový areál a možno nie 
sú v obci ani korčuliari. Je tu pár nedokončených projektov, do 
ktorých by sa malo investovať, ako zberný dvor, bývalá fara, nie je 
táto investícia privysoká? Mgr. Berecz mu odpovedal, že keď sa 
občania dopočujú, že ideme budovať ovál za státisíce, nečuduje 
sa, že sú prekvapení, lebo ide o zavádzanie, obec je ochotná in-
vestovať maximálne 50 tisíc. Ing. Rábek povedal, že ešte bývalý 
prezident FK Dynamo chcel prebudovať ihrisko, urobiť dráhu tam, 
vymeniť povrch, zveľadiť areál, možno by futbalisti potrebovali 
aj iné priestory, napr. posilňovňu, nie ísť do športu, ktorý v obci 
nemá tradíciu, korčuliari tu nie sú. Nestačí to len postaviť, bude 
treba prispievať na prevádzku, réžiu a znášať tieto náklady, je to 
vysoká investícia. 
Mgr. Berecz sa ho spýtal, či ovál okolo futbalového ihriska by mal 
slúžiť na bezpečné korčuľovanie, lebo to je utópia, bolo by po-
trebné zbúrať tribúnu. Nebude však oponovať, lebo Ing. Rábek 
sa zameral proti korčuliarom, ale na tých budú náklady len 100 
tisíc, ďalšie dve stovky sú na atletiku a petang. Pôvodne zvažoval 
vybudovať skate park, ale to nie je podporovaný šport. PaedDr. 
Suba, PhD. povedal, že ako bývalý pedagóg kvituje spojenie 
projektu so školou, je to výborná príležitosť v dnešných ťažkých 
časoch a možno keby sa v minulosti v regióne aj v kraji venovali 
preventívnym krokom, zostali by zachované aj iné športoviská. 
Ako bývalý učiteľ telocviku vie, že beh je základom, ocenil prepo-
jenie troch športov v projekte, takých oválov veľa nie je a priláka 
to pozornosť k obci. Aj keď zatiaľ takýto šport u nás nie je, je to 
smelý projekt a priláka záujem. Samozrejme, nedá sa zabezpečiť 
podmienky pre každý klub, ktorý zatiaľ v obci je, ale rád pomô-
že pri rokovaní so županom Nitrianskeho samosprávneho kraja, 
ktorého veľmi dobre pozná. Pre veľké firmy nie je 25 tisíc eur 
veľa, môžu tak vyrovnať  daň za environmentálnu záťaž, ktorú 
obci zanechali. Chcel by ešte dodať, že tento ovál nie je určený 
deťom pána starostu, je pre všetky deti. R. Hrabovský povedal, 
že je projektu tiež naklonený, lebo športovisko bude určené nie-
len pre kluby a korčuľovanie bude bezpečnejšie ako teraz, keď 
sa korčuľuje na uliciach. Mgr. Berecz doplnil, že areál by chcel 
prepojiť so štadiónom FK Dynamo a vznikne tak športovo-vzde-
lávací areál. Ing. Hlavatý sa zapojil do diskusie, aj na finančnej 
komisii sa zaoberali projektom z hľadiska ďalšieho financovania 
a myslelo sa na túto skutočnosť, kluby si za tréningy budú pla-
tiť a časť nákladov sa tým vykryje, takže celá záťaž nebude na 
obci. Starosta dodal, že budú náklady na údržbu a prípadne na 
osvetlenie, iné tam nebudú. Hlavná kontrolórka sa spýtala, aká je 
doba realizácie, starosta odpovedal, že do roka by projekt mohol 
byť zrealizovaný. R. Hrabovský navrhol zapracovať do projektu aj 
starú kotolňu, starosta mu odpovedal, že neskôr sa s tým počíta 
na vytvorenie zázemia a šatní, ale momentálne to nie je reálne. 
PaedDr. Suba, PhD. pripomenul, že blízko je telocvičňa, starosta 
súhlasil, a uviedol, že takto je riešený aj areál v Košiciach. D. 
Marček podporil túto aktivitu, povedal, že by bol rád, keby obec 
niečo takéto vybudovala, prinieslo by to peniaze za slovenské aj 
európske súťaže. Starosta ešte uviedol na pravú mieru informá-
ciu, že areál chce vybudovať pre svoje deti, povedal, že pevne 
dúfa, že jeho deti čoskoro skončia s korčuľovaním, nie je tajom-
stvom, že sa rozviedol a svojim deťom krúžky financuje on, ide o 
dosť vysokú čiastku, deti robia aj iné športy, našli sa v hádzanej 
a už sa ho spytovali, či by mu prekážalo, keby s korčuľovaním 
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skončili. Preňho je dôležité, aby sa deti hýbali, nezáleží na tom, 
aký šport si zvolia.
V rámci došlej pošty poslanci schválili žiadosť p. Šmátralu s man-
želkou o odkúpenie časti pozemku za bývalou farou, ktorý rodina 
už desaťročia užíva a má na ňom vybudovanú záhradu, bazén 
a altánok, úlohou poslancov je určiť spôsob predaja, cena bola 
stanovená ako v podobných prípadoch na sumu 12 eur za meter 
štvorcový. K žiadosti Ing. Horvátha, ktorý požiadal o stanovisko k 
odpredaju pozemkov v správe Slovenského pozemkového fondu 
na pozemkoch bývalého Sagrisu, pričom budovy na pozemkoch 
sú vo vlastníctve spoločnosti Dandy, s. r. o. a Ing. Horváth plá-
nuje pozemky vysporiadať, poslanci nemali námietky. Neschválili 
žiadosť Š. Žáčika o dlhodobý prenájom pozemku pred bytovým 
domom na vytvorenie parkovacieho miesta, lebo časť pozemkov 
pri týchto bytových domoch je vlastníctvom obce a časť nie, takže 
v prípade ďalších podobných žiadostí by nebolo možné vyjsť v 
ústrety všetkým žiadateľom. Pán Árendáš sa obrátil na obecný 
úrad so žiadosťou o vysporiadanie pozemkov, pri zameraní svojej 
nehnuteľnosti zistil, že miestna komunikácia je sčasti vybudova-
ná na jeho pozemku. Poslanci odporučili starostovi zabezpečiť 
vypracovanie geometrického plánu na určenie výmery a rokovať 
o stanovení ceny. Žiadosť pani Baťkovej o umiestnenie spomaľo-
vača k výjazdu z jej pozemku poslanci vzali na vedomie. Nájom-
níci p. Lakatošová a p. Bango podali obecnému úradu žiadosť 
o vzájomnú výmenu bytov z dôvodu zmeny rodinnej situácie. 
Poslanci žiadosť schválili. Starosta informoval o tom, že v máji 
bude potrebné zvolať neplánované zasadnutie OZ. Ide o vyúč-
tovanie cien za energie v nájomných bytoch, už tento problém 
nadhodil na komisiách, týka sa nájomných bytov pri materskej 
škole, kde každá bytovka má vlastný kotol a platiteľom plynu je 
obec. Minulý rok sa obci zvýšili ceny energie o 800%, počas troch 
mesiacov platili takúto vysokú cenu, štát nič neriešil, nezaradil 
obec ako regulovaný subjekt, lebo nesplnila podmienky odberu a 
teraz hrozia nájomníkom vysoké nedoplatky. 
Mgr. Berecz informoval, že pri poplatkoch za stočné doterajšia 
cena bola 65 centov za kubík odpadovej vody, teraz Úrad pre 
reguláciu sieťových odvetví určil maximálnu cenu pre našu obec 
1,34 eur/m3. Cena stočného nepokrýva výdavky, kanalizácia je 
na hranici životnosti. Obce, ktoré platia stočné ZVaK-u, majú 
cenu 1,77 eur, teda cena u nás je oveľa nižšia. Komisia životného 
prostredia navrhla sumu 1 euro, komisia finančná navrhuje sumu 
1,10 eur za meter kubický. Mgr. Vargová uviedla, že ani jedna z 
navrhovaných cien nepokryje náklady, ale zmierni sa strata. Vý-
davky sú 120 tisíc a príjmy 45-50 tisíc ročne. Pri zvýšení poplatku 
na euro je to vrátane opráv o 33 tisíc eur viac do rozpočtu, pri zvý-
šení na 1,10 eur o 40 – 41 tisíc viac. Poslanci odsúhlasili zvýšenie 
ceny za meter kubický odpadovej vody na 1,10 eur. Schválili aj 
zavedenie paušálneho poplatku 25 eur za každý výjazd na opra-
vu kanalizácie. Čiastočne sa tým kompenzujú mzdy pracovníkov, 
ceny za materiál a pohonné hmoty. Keby sa namiesto tejto čiast-
ky účtovala suma za materiál, pre niektoré domácnosti by to bolo 
likvidačné a v prípade výmeny čerpadla by sa suma vyšplhala aj 
na 500 eur. Za rok urobia pracovníci približne 280 opráv. V disku-
sii starosta pozval poslancov na podujatie Deň Zeme a na zraz 
motorkárov, informoval ich o možnosti zapojiť sa do projektu Zero 
Waste na zníženie množstva odpadu, prejsť z lístkového systému 
na váženie odpadu, aby každý zaplatil len za to, čo vyprodukuje. 
K. Tusková povedala, že do podujatia ku Dňu Zeme sa zapojí 
aj škola, informovala o zápise do základnej školy, prišlo 30 detí, 
väčšina absolvovala aj vyšetrenie školskej zrelosti, 10 detí bude 

mať odklad, do školy nastúpi 20 prváčikov. Blíži sa zápis do ma-
terskej školy a uvidí sa, aký bude záujem, lebo škôlka sa stále 
rekonštruuje. D. Marček uviedol, že aj futbalisti sa pripoja k ini-
ciatíve obce, prídu hráči aj funkcionári a zveľadia si objekt, natrú 
mreže, poupratujú okolo tribún. PaedDr. Suba, PhD. povedal, že 
sa pridajú aj poľovníci aj členovia jeho komisie.
5. zasadnutie OZ sa konalo 29. mája a malo len jeden bod 
programu: rozúčtovanie nákladov za energie v bytových domoch 
pri materskej škole. Starosta informoval, že obecný úrad žiadal 
od kompetentných ministerstiev, obrátil sa na školiteľov. Všetky 
stanoviská konzultoval s právničkou. Bytové domy majú cen-
trálne vykurovanie a od 1. októbra nemali regulované ceny, čím 
nastal nárast nákladov. Riešilo sa to od minulého roku, zákon na 
takéto bytové domy pozabudol a pod regulované ceny spadajú 
až od 1. januára, pritom aj táto cena je vyššia než majú bežné 
domácnosti.
Pre obec vyplývajú tri možnosti, prvou je požiadať o dotáciu 
ministerstvo dopravy, ktoré zastrešuje práve tento typ bytových 
domov. Obecný úrad o túto dotáciu požiadal už 10. mája, odpo-
veď sme do dnešného dňa nedostali. Druhá možnosť je poslať 
vyúčtovanie domácnostiam a kto nebude môcť zaplatiť, požiada 
o splátkový kalendár, prípadne by nájomníci požiadali o príspe-
vok úrad práce, ale túto možnosť nepokladá za správnu, lebo 
títo ľudia doplatili na medzeru v zákone. Treťou možnosťou je 
odpustenie dlhu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Nájomní-
kom sa pošle vyúčtovanie v plnej výške a odpustenie dlhu záleží 
od poslancov obecného zastupiteľstva. Keď je splatnosť 15 dní, 
dlh vznikne až na 16. deň. Práve preto sa dnes týmto zastupiteľ-
stvo zaoberá, zvolaná bola aj finančná komisia, ktorá predložila 
stanovisko, že ak vznikne dlh, odpustí sa 70% z celkovej sumy 
a nájomník zaplatí 30%. Predseda finančnej komisie, Ing. Hlava-
tý povedal, že komisia mala zasadnutie v piatok, diskusia trvala 
asi hodinu a pol a napokon dospeli k riešeniu, ktoré je návrhom 
na uznesenie, teda odpustiť obyvateľom 70% sumy, lebo situ-
áciu nezavinili oni ani obec, ale tá musí suplovať štát. Verí, že 
každý bude spokojný, obyvatelia budú platiť menej. Hlavná kon-
trolórka povedala, že vyúčtovanie robila spoločnosť Veolia, ktorá 
tieto vyúčtovania pre obec robí niekoľko rokov na základe platnej 
zmluvy. Konštatovala, že celkové nedoplatky sú v sume viac než 
devätnásťtisíc eur, teda ide o vysokú sumu. Pre poslancov pripra-
vila tabuľku, z ktorej vyplýva, aké sú náklady na vykurovanie, na 
ohrev, aké zálohy platia jednotlivé domácnosti a vyčíslila aj sumu 
nedoplatku. Výšku nedoplatkov nezavinil nikto, nevzrástla spot-
reba, ale ceny. Navrhla urobiť úpravu záloh, mierne ich zvýšiť, 
ale môže konštatovať, že vyúčtovanie bolo v súlade s predpismi. 
Obec má možnosti dať obyvateľom splátkový kalendár na dlhšie 
obdobie, alebo určiť percentuálny podiel nedoplatkov, ktoré bude 
hradiť. Rozhodnutie musí zvážiť zastupiteľstvo, obec si navrho-
vaných 70% môže nahradiť z fondu opráv, prípadne z dotácie na 
zníženie nákladov na energie, ak ju dostane. Navrhuje upraviť aj 
vnútornú smernicu Zásady hospodárenia s majetkom obce, aby 
sa pohľadávky mohli aj účtovne upraviť, stanoviť, či sa dlh odpus-
tí alebo určiť spôsob ich vymáhania.
Starosta poďakoval Ing. Fülöpovej a otvoril diskusiu k tomuto 
bodu. Prihlásil sa Ing. Rábek, ktorý sa vyslovil, že je škoda, že 
pri rozhodovaní o tomto probléme nebola širšia diskusia, obecný 
úrad mal konať, lebo už v októbri sa vedelo, že treba niečo uro-
biť. Je to nemorálne voči obyvateľom, nízke sú zálohové platby 
a treba dať pozor, aký postup zastupiteľstvo zaujme. Obyvatelia 
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musia o odpustenie dlhu požiadať, treba im 
najskôr dať vyúčtovanie, až potom vznik-
ne dlh. Odpustiť časť dlhu by sa nemalo z 
nedoplatkov, ale z vyúčtovaných nákladov. 
Starosta ho upozornil, že dlh vzniká z ne-
doplatku, Ing. Rábek namietal, že nedopla-
tok má každý nájomník v inej výške, lebo 
jeden platí zálohu 100 eur a druhý 200. 
Hlavná kontrolórka Ing. Rábeka opravila, 
väčšina obyvateľov platila 66,38 eur. Ing. 
Rábek povedal, že najskôr treba porovnať 
zálohové platby, až potom určiť výšku dlhu, 
Mgr. Vargová mu povedala, že obecný úrad 
nevie pracovať s tým, čo navrhuje. Staros-
ta mu odpovedal, že všetko komunikoval 
s poslancami a príslušnými komisiami už 
od októbra, všetci od samého začiatku o 
tejto situácii vedeli. S riešením sme čaka-
li do poslednej chvíle. ZMOS od leta sig-
nalizoval ťažkosti, čakalo sa na kroky zo 
strany štátu. Mgr. Vargová dodala, že sú 
mestá a obce, kde zastupiteľstvo do toh-
to procesu nezasiahne, ľudia si dlh musia 
zaplatiť sami. Ani štát nevie, čo robiť, ani 
samosprávy, aj my sme spôsob len hľadali. 
Mgr. Berecz nadviazal, že je potrebné po-
stupovať podľa usmernenia ministerstva fi-
nancií. Ing. Rábek namietal, že nie je mož-
né dať dotáciu fyzickým osobám, starosta 
ho opravil, že túto možnosť obec má, len 
je potrebné zapracovať to do všeobecne 
záväzného nariadenia. Potom sa prihlásila 
prítomná obyvateľka, spýtala sa na rozdiely 
medzi cenami za ohrev v jednotlivých by-
tovkách, hlavná kontrolórka jej odpoveda-
la, že suma závisí od spotreby vody, čím 
vyššia spotreba, tým viac plynu je potreb-
ného na jej ohrev. Mgr. Vargová doplnila, 
že rozdiel môže byť spôsobený aj tým, že v 
bytových domoch 993 a 994 bola vykonaná 
rekonštrukcia kotolní, v bytovom dome 995 
by sa mala robiť tento rok. Starosta ešte 
pripomenul, že v bytových domoch 993 a 
994 je spotreba nižšia ako v bytovom dome 
995, a predovšetkým od spotreby vody sa 
odvíja cena za ohrev.. PaedDr. Suba, PhD. 
sa vyjadril, že úplne zlyhal minister financií 
a všetci, ktorí mali prijať príslušné kroky, 
konštatoval, že o situácii sa diskutovalo na 
ZMOS-e, niektoré obce nepristúpili na ta-
kéto riešenie, ale podľa neho je to ľudské 
a korektné, keď obec ponesie 70% dlhu. 
Poslanci schválili odpustenie časti dlhu vo 
výške 70% za zvýšené náklady za energie 
z vyúčtovania nákladov za rok 2022 nájom-
níkom bytových domov 993, 994 a 995. 
Bližšie informácie nájdu záujemco-
via na www.trnovecnadvahom.sk                            
I. Mesárošová  

Vynášanie Moreny
Staroslovanská bohyňa Morena pre našich predkov symbolizovala 
zimu a smrť. Vynášanie Moreny a jej zapálenie a hodenie do vody je 
súčasťou ľudových osláv vítania jari. Patrí medzi naše najarchaickej-
šie zvyky, ktorých obľúbenosť v súčasnosti narastá. Na Smrtnú ne-
deľu, 26. marca 2023 sme sa po dlhých rokoch aj v našej obci vrátili 
k tomuto ľudovému zvyku.
Veľkú zásluhu na tom má Martin Tóth, poslanec obecného zastu-

piteľstva a člen komi-
sie športu, školstva, 
mládeže a kultúry pri 
OZ, ktorý navrhol, 
aby sa toto podujatie 
uskutočnilo a spolu s 
manželkou zhotovi-
li aj krásnu figurínu, 
ktorá predstavovala 
neľútostnú bohyňu. 
Popoludní sa v Miest-
nom kultúrnom stre-
disku konal najskôr 

kultúrny program, ktorý si pri tejto príležitosti pripravili deti z na-
šej základnej školy pod vedením pani učiteľky Majky Peškovej. Po 
skončení vystúpenia sprievod na čele s Morenou sa vybral k rieke 
Váh, kde starosta obce figurínu podpálil a hodil do rieky. Veľmi sa 
jej plávať nechcelo, zrejme sa jej u nás v obci páčilo :) Množstvo ľudí 
na brehu rieky však na Morenu nedbalo, deti aj dospelí využili mož-
nosť opekať si zásoby, ktoré priniesli so sebou, lebo mnohí po dlhej 
ceste vyhladli. Pre deti boli pripravené ukážky hasičskej a policajnej 
techniky a na brehu rieky zahral na ľudovú nôtu aj harmonikár, ale 
deťom sa najviac zapáčilo maľovanie na tvár, a hoci šikovné umel-
kyne maľovali ostošesť, rad bol stále dlhý. Vďaka tejto akcii všetci, 
ktorí prišli, zažili krásne, slnečné popoludnie na brehu Váhu a  nikto 
z prítomných neľutoval, že sa tohto podujatia zúčastnil. Zdá sa, že 
sme založili novú tradíciu a vynášanie Moreny sa stane jedným z 
pravidelných podujatí, ktoré každoročne organizujeme.
I. Mesárošová 

Veľkonočné trhy sú ďalším podujatím, ktoré sme v tomto roku 
pripravili po prvý raz. Naše pozvanie prijali predajcovia tradičného 
veľkonočného tovaru, výrobkov z dreva, sviečok, oblečenia, zeleni-
ny, ovocia, detských 
hračiek, medu, mäsa 
a mäsových výrob-
kov, drevených de-
korácií a množstva 
ďalších výrobkov. 
Nechýbala ani výbor-
ná fazuľová polievka, 
ktorú navarili vychý-
rené kuchárky, pra-
covníčky obecného 
úradu Katka, Maja a 
Marika. Predajných 
stánkov bolo naozaj dosť a nechýbalo ani občerstvenie pre všetkých 
návštevníkov. Súčasťou podujatia bol aj kultúrny program, v kto-
rom sa predstavili žiaci našej základnej školy pod vedením svojich 
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Spoločenská rubrika

  Blahoželáme jubilantom

  Margita Sedláková
  Veronika Keselyová
  Viktor Herencsár
  Jozef Zúzik
  Vladimír Okruhlica
  Eva Klincková
  Irena Pócsová
  Júliana Zubková
  František Éleš
  Jozef Láng

    
   Narodili sa

   Sofia Hlavatá
   Marián Vančík
   Lenka Patyiová
   Eliška Šoporová
   Monika Kumanová
   Michal Molnár

     
   Uzavretie manželstva

   Dávid Šimčík a Laura Lakatošová
   Boris Kovács a Dominika Balážová
   Mário Pernický a Kristína Takácsová
   Kristián Szitás a Cyntia Szombathová

   Opustili nás

   Zdenek Helma, 57-ročný
   Jozef Ember, 66-ročný
   Štefan Mrázik, 66-ročný
   Dominika Silná, 30-ročná
   Igor Fülőp, 52-ročný
   Mikuláš Láng, 83-ročný
   Milan Filo, 58-ročný
     

pani učiteliek. Všetci však netrpezlivo čakali, kým predsedníčka 
komisie kultúry K. Tusková vyhlási súťaž o najlepšieho hľadača 
čokoládových vajíčok. Deti sme rozdelili na dve kategórie, do päť 
rokov a staršie deti. Niektoré si priniesli košíky, niektorým ich 
mamičky či staré mamy kúpili priamo na veľkonočných trhoch. 
Tie menšie deti mali vajíčka poschovávané na menšom priestore, 
ale hľadali tak šikovne, že všetky vajíčka vyzbierali za pár minút. 
Deti nad päť rokov sa začiatku hľadania nevedeli dočkať, netr-
pezlivo čakali, kedy už súťaž začne. Darilo sa im výborne, takmer 
každé dieťa si pre seba našlo aspoň jedno čokoládové vajíčko, aby 
však nenastal plač, tým, ktorí nenašli nič, rozdali vajíčka pracov-
níčky obecného úradu.
Verme, že aj veľkonočné trhy sa stanú jedným z obľúbených pod-
ujatí, ktoré pre obyvateľov organizujeme.
I. Mesárošová

Deň Zeme
Ťažko si vieme predstaviť, že by sme spomedzi našich každoroč-
ných akcií vynechali práve tento environmentálny sviatok. Deň 
Zeme dostal v tomto roku trocha inú tvár, vyčistiť si svoju obec 
sme sa nevybrali cez týždeň, ale v sobotu. Táto zmena sa pozitív-
ne prejavila na množstve účastníkov, ktorí sa stretli pred obec-

ným úradom. Sta-
rosta Mgr. Berecz 
pozdravil prítom-
ných poslancov 
OZ, členov komisií, 
pracovníkov admi-
nistratívy úradu, 
poľovníkov, ale 
aj dobrovoľníkov 
spomedzi občanov 
a najmä množstvo 
detí, ktoré prišli 
spolu s rodičmi. 

Rozdelil účastníkov na dve skupiny, z ktorých každá sa vyda-
la po vopred určenej trase. Dá sa konštatovať, že v porovnaní s 
minulými rokmi sa objem nájdeného odpadu zmenšil, pomohlo 
zrejme aj zálohovanie plechoviek a PET fliaš. Napriek tomu sa 
našlo všeličo, ale v príjemnom jarnom počasí sa všetci zúčastnení 
s elánom pustili do práce. Otvorený bol aj zberný dvor, aby bolo 
kam vynášať odpad. Po skončení podujatia sa účastníci zišli na 
nádvorí Miestneho kultúrneho strediska, kde si mohli pochutnať 
na guláši, ktorý bol odmenou za dobre vykonanú prácu. Veľké 
poďakovanie patrí aj členom miestnych organizácií, základnej a 
materskej škole, poľovníkom, rybárom, futbalistom, proste všet-
kým, ktorí naše podujatie podporili.
I. Mesárošová

Stavanie mája 
sa už tradične uskutočnilo v predvečer prvého mája na námestí. 
Najskôr naši dobrovoľní hasiči priviezli májový stromček, ktorý 
ozdobili prítomné deti pestrými stužkami. Všetkých účastníkov 
privítal a pozdravil starosta Mgr. Oliver Berecz. Predsedníčka ko-
misie športu, školstva, mládeže a kultúry Tusková porozprávala 
o počiatkoch a význame tejto peknej ľudovej tradície a vyzvala 
členov DHZ Trnovec nad Váhom, aby postavili májku. Hasiči sa 
svojej úlohy zhostili dôstojne a čoskoro už máj zdobil námestie 
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Z činnosti pracovníkov referátu 
technického a verejnej zelene

krhly na polievanie umiestnili na cintoríne

čistia a udržiavajú verejné priestranstvá

likvidujú čierne skládky v katastri obce

vysádzajú verejnú zeleň a udržiavajú ju
vedúci úseku TVZaOH PhDr. Ladislav Berecz   
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pri zvonici. V kultúrnom programe účinkovali s pásmom pies-
ní a básničiek deti z našej základnej školy, po prvý sme mali 
možnosť pozrieť si vystúpenie folklórneho súboru Rastislav-
ská konopa z neďalekej obce. Na záver zahral Fariband a niek-
torí prítomní si veru aj zatancovali. K dobrej nálade prispelo aj 
občerstvenie, cigánska a pečená klobása, ktoré k prvému máju 
neodmysliteľne patria. Množstvo detí, ktoré sa na stavanie 
mája prišli pozrieť, sa zas potešilo popcornu a balónom, ktoré 
si mohli kúpiť. Pouličná zábava trvala až do večerných hodín. 
I. Mesárošová

Deň víťazstva nad fašizmom
8. mája 1945 sa bezpodmienečnou kapituláciou fašistického 
Nemecka skončila druhá svetová vojna v Európe. Konflikt, 
ktorý zaplatili svojím životom milióny ľudí, neobišiel ani našu 

obec. Na pamät-
níku obetí vojen 
v miestnom cin-
toríne sú uve-
dené mená oby-
vateľov, ktorí v 
tejto vojne za-
hynuli. Zoznam 
padlých nie je 
úplný, nena-
chádzajú sa tam 
zrejme ani mená 
tých Trnovča-

nov, ktorí zraneniam či útrapám vojny podľahli neskôr. Medzi 
obeťami sú vojaci, civilné obyvateľstvo, ale aj občania, ktorí 
sa previnili tým, že boli židovského vierovyznania. Skončili v 
koncentračných táboroch a hoci pred vojnou ich tu žilo viac 
než štyridsať, z táborov sa vrátili len traja. Druhá svetová vojna 
zanechala zničené životy, siroty, vdovy, invalidov, spustošené 
domy, vypálené obce, nevyčísliteľné škody na majetku a kul-
túrnom dedičstve. Pamiatku obetí vojny si 8. mája 2023 piet-
nym aktom položenia venca k pamätníku padlých obyvateľov 
pripomenuli aj starosta obce Mgr. Berecz, poslanci obecného 
zastupiteľstva Ing. Ábrahámová, Ing. Hlavatý, M. Tóth a K. 
Tusková, predsedníčka DHZ Trnovec nad Váhom K. Jarošová 
a veliteľ DHZ Mário Tomašovič.
I. Mesárošová

Zraz motorkárov
V sobotu, 20. mája 2023 sa na lúke pred zdravotným stredis-
kom konal zraz motorkárov, ktorý po tretí raz zorganizova-
la Obec Trnovec nad Váhom. Po prvý raz sa takéto podujatie 
uskutočnilo vďaka vtedajšiemu starostovi Ing. Hrabovskému 
už v r. 2013 pri príležitosti 900. výročia prvej písomnej zmien-
ky o našej obci ako súčasť jazdy zručnosti, ktorú organizovala 
Autoškola Ing. Hlavatý a ktorá podujatie organizovala aj po 
ďalšie roky. Dcéra majiteľa autoškoly, PaedDr. Jazmína Szé-
kházi Hlavatá, už desať rokov pečie muffiny na privítanie 
účastníkov zrazu a tradíciu neporušila ani tento rok. Priestran-
stvo sa postupne zapĺňalo množstvom motoriek, ktoré si so 
záujmom obzerali prítomní návštevníci. Všetkých privítal sta-
rosta obce a po ňom si pódium už obsadili mladí talentovaní 
bubeníci z hudobnej školy Karola Daniša. Show, ktorú na bi-
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cích predviedli, si vyslúžila potlesk a uznanie všet-
kých prítomných.
Majster sveta v cyklotria-
le Ján Kočiš si na zraz mo-
torkárov pripravil outdo-
or trial show a predviedol 
svoje umenie. Z publika si 
vybral dobrovoľníkov, kto-
rí sa stali živými prekážka-
mi, ale mohli si vyskúšať aj 
špeciálne upravený bicykel, 
na ktorom sa nedal prejsť 
takmer ani meter, keďže 
predné koleso odbočovalo 
opačným smerom, na čom 
sa diváci výborne bavili. Zahanbiť sa nedal ani náš 
starosta, ktorý túto aktivitu moderoval a zúčastnil 
sa aj súťaže v jazde na „fun-
nycykli“.
Nasledovalo požehnanie 
motoriek a spanilá jazda 
za účasti príslušníkov na-
šej obecnej polície. Na lúke 
sa prítomní zatiaľ zabávali 
rôznymi súťažami alebo 
si poobzerali krásne autá 
talianskych značiek, na 
ktorých prišli na podujatie 
členovia Západosloven-
ského klubu Alfa Romeo. 
Výbornú náladu nepokazila ani prudká prehánka, 
ktorá osviežila vzduch, ale pred hudobnými vy-
stúpeniami neodradila fanúšikov. Najskôr vystú-
pila skupina Hrubý Domáci Produkt a po nej sa 
divákom predstavila legenda československého 
punk-rocku, skupina Konflikt. Zahrali svoje zná-
me piesne, ktoré mnohých priaznivcov aj roztan-
covali. K dobrej zábave prispelo aj kvalitné občer-
stvenie, na ktorom si mohli návštevníci pochutnať, 
pivo, kofola, cigánska či pe-
čená klobáska. Deti upred-
nostnili pukance alebo ba-
lóny. Ďakujeme všetkým, 
ktorí pomohli pri realizácii, 
za dobre zvládnuté podu-
jatie, najväčšia vďaka však 
patrí vám, ktorí ste nás pod-
porili svojou účasťou.
I. Mesárošová

Medzinárodný 
deň detí

sme v našej obci oslávili v 
sobotu, 3. júna 2023. Pripravili sme pre deti po-
poludnie plné hier, zábavy a rôznych aktivít. Zá-
kladná škola s materskou školou zorganizovala 
súťaž v skoku vo vreci, prekážkovú dráhu, hod 

na cieľ a tvorivé dielničky. Lukostrelecký klub 
Hubert Arrows pripravil ukážky lukostreľby, kto-

rú si záujemcovia mohli aj 
vyskúšať, deti sa mohli vy-
šantiť na skákacom hrade, 
odfotiť s maskotom, baló-
nikový klaun tvaroval baló-
ny do najrôznejších podôb 
a nechýbalo ani tetovanie 
glitrami. Naši dobrovoľ-
ní hasiči prišli s ukážkami 
hasičskej techniky a obec-
ný úrad vďaka ochotným 
obyvateľom zorganizoval 
výstavku retro hračiek, kto-

rá sa tešila pozornosti malých aj veľkých návštev-
níkov. Nesmieme zabudnúť ani na prvý ročník 

súťaže v pečení palaciniek, 
do ktorej sa prihlásilo päť 
tímov. Ich najdôležitejšou 
úlohou bolo piecť palacinky, 
na ktorých si pochutnáva-
li deti aj dospelí. Na záver 
odborná porota pozbierala 
vzorky, aby vyhlásila víťa-
zov. Na treťom mieste sa 
umiestnilo družstvo Cse-
madoku, druhé boli členky 
Klubu JDS a zvíťazili mladé 
členky Dobrovoľného ha-

sičského zboru. Všetkým súťažiacim veľmi pekne 
ďakujeme, lebo cieľom súťaže bolo zabezpečiť pa-
lacinky pre návštevníkov podujatia, čo sa vďaka 
šikovnosti súťažných tímov veľmi dobre darilo, 
hoci mali plné ruky práce. Deti si mohli vyskúšať 
aj slackline, chôdzu po lane, túto aktivitu pre nich 
zabezpečil Ing. Gabriel Bergendi. 
Prekvapenie prišlo na záver podujatia, obecný 
úrad zabezpečil pre všetky prítomné deti sladkú 

maškrtu v podobe ovocnej 
torty, ktorá nielenže pek-
ne vyzerala, ale deťom aj 
veľmi chutila. Ďakujeme 
všetkým, ktorí prispeli k 
realizácii tohto podujatia, 
za zapožičanie hračiek na 
výstavu patrí vďaka Katke 
Batykovej, Alojzovi Eremi-
ášovi, Mgr. Márii Peškovej, 
Martuške Petrovičovej a ZŠ 
s MŠ Trnovec nad Váhom. 
Všetkým deťom a rodičom 

ďakujeme za to, že nás podporili svojou účasťou a 
strávili s nami príjemné popoludnie. Tešíme sa na 
ďalšie stretnutia!
I. Mesárošová
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... z turistického zápisníka
Základná organizácia DO Fénix Trnovec nad Vá-
hom zorganizovala poznávací dvojdňový výlet k 
našim českým susedom. Našou prvou zastávkou 
bolo mestečko Telč. Navštívili sme zámok, ktorý 
je od roku 1992 spolu s historickým centrom Telča 
zapísaný na Zoznam svetového kultúrneho dedič-
stva UNESCO. Z dôvodu 
rekonštrukcie zámku sme si 
mohli pozrieť iba prehliad-
kový okruh - byt posledné-
ho majiteľa zámku, kde za-
riadenie miestností zostalo 
v pôvodnom stave. 
Zaujímavou súčasťou pre-
hliadky bola knižnica s 
8.000 zväzkami kníh. Po 
prehliadke zámku a námes-
tia nás naše kroky zaviedli 
do obce Želiv, ktorá je neďa-
leko Humpolca. Najväčšou pamiatkou tejto obce je 
kláštor, ktorý bol založený v roku 1139 a, samozrej-
me, sme navštívili jeho priestory aj priestory krás-
neho kostola Narodenia Panny Márie. Kláštor bol 
niekoľkokrát prestavovaný. S obľubou ho v minu-
losti pre svoj oddych vyhľadávali napríklad Josef 
Čapek, Mikoláš Aleš alebo Jiřina Jirásková. 
Želivskí premonštráti sa aktuálne okrem duchov-
nej činnosti venujú tiež prevádzkovaniu vlastnej 
Kláštornej reštaurácie, Kláš-
torného ubytovania a Kláš-
torného pivovaru. Prehliad-
ku Kláštorného pivovaru 
spolu s ochutnávkou sme, 
samozrejme, absolvovali a 
ubytovanie v krásnom sta-
robylom krídle sme si plne 
užili.
Druhý deň nášho poznáva-
cie výletu smeroval do Brna 
na hrad Špilberk. Kasematy 
patria k stavebným kurio-
zitám hradu a predstavujú jednu z najnavštevo-
vanejších turistických aktrakcií.  Svojím určením 
a charakterom predstavovali Kasematy najtvrdší 
žalár pre zvlášť ťažkých zločincov. My sme sa pre-
chádzali po týchto chodbách a dozvedeli sme sa, 
že známy lúpežník Babinský tu strávil 14 rokov zo 
svojho 20 ročného trestu. 
Záverom nášho poznávacieho výletu bola pre-
hliadka reprezentačných sál lednického zámku a 
jeho krásnych rozľahlých záhrad. 
Náš poznávací výlet bol úspešný, priniesli sme si 
so sebou množstvo nových poznatkov a zaujíma-
vých zážitkov.
Hovorí sa "je lepšie raz zažiť ako stokrát počuť. 

A my by sme toho chceli vidieť ešte veľmi veľa.
Katarína Tusková

... zo školského zápisníka
Zápis do 1.ročníka ZŠ
Povinná školská dochádzka začína začiatkom 
školského roka, ktorý nasleduje po dni, keď dieťa 
dovŕši šiesty rok veku a dosiahne školskú spôso-

bilosť. Zákonný zástupca 
dieťaťa je povinný prihlásiť 
svoje dieťa na plnenie po-
vinnej školskej dochádzky 
v základnej škole. Žiak plní 
povinnú školskú dochádz-
ku v základnej škole v škol-
skom obvode, v ktorom má 
trvalý pobyt, ak pre neho 
zákonný zástupca nevybe-
rie inú základnú školu. Pred 
vstupom do školy je vhodné 
zhodnotiť celkovú úroveň 

dieťaťa, teda to, nakoľko je vyspelé pre úspešný 
začiatok. U každého dieťaťa je obdobie vyspelos-
ti veľmi individuálne.  Väčšina detí je pripravená 
na školskú dochádzku v šiestich rokoch. Tento vek 
však nemusí byť vždy určujúci. V našej základnej 
škole sa konal zápis do 1.ročníka 03. – 05. apríla. 
Zápisu sa zúčastnilo 30 predškolákov  a  v novom 
školskom roku privítame v našej škole 20 nových 
žiačikov, ktorým želáme veľa dobrých známok a 

radosti z učenia. 
Zároveň ďakujeme za preja-
venú dôveru pri výbere na-
šej základnej školy.
27.ročník verejnej zbierky 
Deň narcisov, organizova-
ný Ligou proti rakovine sa 
konal dňa 20.04.2023. Naši 
žiaci sa zapojili do tejto dob-
rovoľníckej zbierky a vyšli 
do ulíc našej obce. Všetkým, 
ktorí sa zapojili do verejnej 
zbierky, prispeli finančným 

darom a vyjadrili spolupatričnosť tým, že po celý 
deň nosili pripnutý žltý narcis, srdečne ďakujeme. 
Naši žiaci spolu s občanmi našej obce prispeli fi-
nančnou čiastkou 594,35 EUR. 
Na našej škole prebiehala dňa 17.05.2023 zbierka 
MODRÝ GOMBÍK UNICEF 2023, ktorá je veno-
vaná deťom žijúcich v krajinách, kde zúria vojny 
alebo ich pustošia prírodné katastrofy. Na svete 
sú milióny detí, ktoré sa trápia a aj my môžeme 
byť ich nádejou. Podporili sme zbierku vhodením 
finančného príspevku do pokladničky a pomohli 
zlepšiť duševné zdravie nielen deťom žijúcim v 
humanitárnych krízach, ale aj deťom na Slovensku. 
Vyzbierali sme 132,48 EUR. Všetkým za váš dobrý 
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skutok veľmi pekne ďakujeme.
Hoci u nás oslavy Dňa otcov zatiaľ nie sú také po-
pulárne ako oslavy pri príležitosti Dňa matiek, vo 
zvyšku sveta si tento sviatok postupom času získa-
va stále väčšiu obľubu. Ide 
totiž o peknú príležitosť, 
kedy si môžu rodiny pri-
pomenúť rolu otcov vo vý-
chove detí a užiť si spoloč-
ne strávené chvíle.  Pri tejto 
príležitosti si žiaci našej II. 
A triedy  pozvali svojich 
oteckov a starých oteckov 
na vyučovanie, aby sa spolu 
učili a zároveň strávili spolu 
pár chvíľ. Oteckovia a starí 
oteckovia si zároveň zaspo-
mínali na  časy, keď oni sami sedeli v školských la-
viciach a písali úlohy, ktoré im zadala pani učiteľka 
a hrali futbal na telesnej výchove.
V speváckej súťaži Slávik Slovenska – okresné kolo 
nás úspešne reprezentovala žiačka VI. A triedy Do-
minika Šášiková, ktorá vo svojej kategórii získala 
1. miesto a postup do krajského kola. Dominika sa 
krajského kola  zúčastnila 08.06.2023, kde nás ta-
kisto úspešne reprezentovala a získala 2. miesto . 
Dominike srdečne gratulujeme a ďakujeme jej za 
krásnu reprezentáciu našej školy.
Katarína Tusková

Škola v prírode Lomnistá
29.5. 2023 sme nasadli do autobusu Robitouru, kto-
rý nás odviezol do rekreačného zariadenia Lom-
nistá na juhu Nízkych Tatier pri dedinke Jasenie. V 

krásnom prostredí sme po-
budli týždeň. Po ubytovaní 
sme na vychádzke do okolia 
obdivovali krásu tunajšej 
prírody. V utorok sme sa 
učili a poobede si užívali na 
dlhšej túre, športovali a sú-
ťažili na ihrisku.
V stredu sme boli na výlete 
v Bystrianskej jaskyni. Po-
obede sme hľadali poklad 
a porovnávali sme si vedo-
mosti o jaskyni v kvíze. Vo 

štvrtok nás čakal Deň detí. Po vyučovaní nás čaka-
la pripravená súťaž v družstvách, opekali si a vy-
hodnotili si aj pobyt. 
Každý večer sme mali spoločný program.
Cestou domov sme sa v piatok zastavili v múzeu 
lesníctva a drevárstva a dali si zmrzlinu. Cestou 
domov znela v autobuse naša hymna Horehronie, 
ktorú sme si pospevovali počas celej školy v príro-
de. O druhej popoludní sme sa zvítali s rodičmi a 
plní zážitkov sa vrátili domov.
Mgr. Ingrid Fülöpová          

Aktivity seniorov 
Naša základná organizácia Jednota dôchodcov Slovenska v Trnovci 
nad Váhom v týchto mesiacoch nezaháľala. Dňa 16. mája 2023 sa 
konali Okresné športové hry v Močenku, ktorých sa zúčastnilo naše 
šesťčlenné družstvo v zložení: Jolana Hečová, Oľga Járošiová, Oľga 
Chovancová, Ing. Juraj Csirik, Michal Takáč a František Slivoň. Ako 
psychickú podporu sme zobrali so sebou Katarínu Zalubelovú a Ka-
tarínu Csirikovú. Podporiť nás prišiel aj náš pán starosta Mgr. Oliver 
Berecz. Boli sme úspešní, priviezli 
sme si domov šesť medailí: Oľga 
Chovancová zlatú za kolky, striebor-
nú za hod do basketbalového koša, 
bronzovú za hod granátom, Ing. Ju-
raj Csirik zlatú za hod do basketbalo-
vého koša, Jolana Hečová bronzovú 
medailu za hod do basketbalového 
koša a za kolky. Celkovo sme získali 
prvé miesto v družstvách. 
Dňa 7. 6. 2023 sme otvorili okres-
nú výstavu pod názvom Zlaté ruky, 
výstavu krásy, šikovnosti, umelec-
kej invencie aj remeselného fortieľu 
seniorov. Jej poslaním je vzájomná výmena skúseností, inšpirácie, 
dobrých nápadov, výtvarných aj remeselných techník medzi senior-
mi. Bez porozumenia histórie nemôžeme rozumieť prítomnosti. Táto 
myšlienka ma  inšpirovala už vlani.  Aj tento rok sme zorganizovali 
výstavu a aby sme aj na tejto výstave priblížili minulosť mladým a 
ukázali im, ako  kedysi na dedine žili naši predkovia, ako sme sa my 
hrávali a krátili si čas prostredníctvom retro predmetov, ale aj to, ako 

si aj dnešní naši seniori krátia svoj čas. Nápad zorganizovať popri 
výstave aj retro  výstavu nás zaujal a pustili sme sa do realizácie toh-
to dobrodružstva. Hoci nám nebolo jasné, či bude o takúto výstavu 
záujem a či sa nájde dostatočné množstvo exponátov. Rozhodli sme 
sa spojiť okresnú výstavu pod názvom Zlaté ruky, ktorú sme mali tú 
česť aj tento rok organizovať aj s touto mojou myšlienkou a spojili 
sme výstavu s retro predmetmi a aj s dielami našich školákov.  
Výstavy sa zúčastnili okrem ZO JDS Trnovec nad Váhom aj ZO 

JDS Močenok, Hájske, Šaľa. Spo-
lu vystavovalo 28 vystavovateľov a 
bolo vystavených vyše 500 exponá-
tov.  Boli sme radi, že našu  výstavu 
prišli pozrieť aj žiaci základnej školy a 
materskej škôlky a veľmi sa im páčila, 
počúvali výklady našich členiek, zau-
jímali sa o to. ako sa staré predmety 
používali , ako sa predmety volali a 
vypytovali sa aj na to, aké techniky 
sme používali pri vystavovaných pred-
metoch. Aj takto sme vzbudili a ďalej 
upevnili lásku k nášmu nádhernému 
Slovensku a to je jedna z dôležitých 

úloh a posolstiev pre nás, seniorov. Dnes, keď naša spoločnosť je 
uponáhľaná, na nič nemáme čas, musíme sa my, seniori, pričiniť o 
to, aby sa zachovávali naše ľudové tradície, kroje, tance, spevy a re-
meslá a odovzdávali našim deťom a vnúčatám. Musíme toto kultúr-
ne dedičstvo chrániť, brániť a hlavne zveľaďovať, pretože sa hovorí, 
ak zaniknú tradície, kroje, ľudová pieseň, zanikne aj náš národ, a to 
predsa nechceme a nesmieme dopustiť. 
Jolana Hečová        
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Z okienka DHZ - január - jún 2023
Náš polrok bol mimoriadne pestrý a slávnostný. Poďme však po po-
riadku: JANUÁR:  pokojný, bez zásahov a akcií.
FEBRUÁR: Zásah č. 1 – 06.02.2023 – v podvečer nás KOS Nitra vy-
zvala na pomoc pri zasahovaní pri požiari rodinného domu v Močenku. 
Požiar sa podarilo uhasiť, ale zasahovali sme až do 22,14 hod.
MAREC: 11.03.2023 sa uskutočnila výročná členská schôdza v zasa-
dačke obecného úradu. 
Tento rok ako delegát aj ako hosť z územnej organizácie DPO SR bol 
prizvaný László KISS. Po privítaní hostí 
a členov DHZ predsedníčkou pokračo-
vala nasledovným programom: 
- voľbou zapisovateľa a overovateľa 
zápisnice,
- správou výboru DHZ o činnosti za rok 
2022 – oboznámil nás Tibor Barczi,
- správou činnosti hasičskej mládeže   
za rok 2022 – oboznámila nás Denisa 
Mocková,
- správou revíznej komisie o hospodá-
rení s prostriedkami a majetkom DHZ   
za rok 2022 - oboznámil  člen revíznej 
komisie Tibor Barczi,
- plán činností a hlavných úloh  na rok 
2023 – oboznámila predsedníčka Katarína Jarošová,
- doplňovacie voľby člena výboru, zrušenie členstva, prestupy a prijatie 
nových členov – oficiálne sme prijali 4 nových členov s odovzdaním ich 
členských knižiek, jedna členka z mladšieho dorastu vystúpila,
- plán odbornej prípravy členov DHZ a iné školenia na rok 2023 – pred-
sedníčka, ako aj delegát p. Kiss informovali, že v tomto roku sa pripra-
vujú školenia nových členov ako aj preventivárov. Zatiaľ termíny nie sú 
známe , budú včas informovaný.
- nasledovala diskusia - predsedníčka poďakovala Oliverovi Bereczo-
vi, nášmu starostovi, že sa mu v krátkom  čase podarilo zrealizovať 
výstavbu novej zbrojnice. Za všetkých mu patrí veľká VĎAKA. Do dis-
kusie sa prihlásil aj starosta obce Oliver Berecz – chcel by slávnostne 
odovzdať zbrojnicu a spojiť to s kladením venca pri soche sv. Floriána. 
Zároveň informoval, že socha sv. Floriána sa bude rekonštruovať. Bol 
už vyzvaný reštaurátor , aby ohodnotil prácu na reštaurovaní. Diskusia 
pokračovala ďalšími príspevkami.
Výročná členská schôdza sa ukončila o 
18,30 hod. 26.03.2023 – účasť ako proti-
požiarna hliadka pri vynášaní MORENY na 
Váh.
APRÍL: 01.04.2023 – obec organizovala 
veľkonočné trhy – na tejto akcii sme tiež 
nesmeli chýbať.  Naše  nové  členky po-
núkali medvedí cesnak v soli, pagáčiky, 
cukríky, deti si sami mohli vymaľovať veľ-
konočné vajíčka.  
29.04.2023 – naša mládež (dievčatá aj 
chlapci) v dvoch družstvách sa zúčastnili 
na branno-športovej súťaži v Gáni. Trať 
bola dlhá 3 km, museli zvládnuť viazanie 
uzla, rôzne otázky o hasení, o hasiacich 
prístrojoch, strieľať. V upršaný deň v náročnej súťaži dokázali, že ve-
dia zabojovať. Zo 16-tich prihlásených sa umiestnili na 9. a 13. mieste. 
Rastislav Naď sa umiestnil na prvom mieste v streľbe. Tešíme sa z 
každého ich úspechu. 
30.04.2023 – každoročne sa v tento deň stavia MÁJKA. Bez akých-
koľvek  problémov, už ako zohratý tím členovia DHZky postavili májku. 
Predtým strom deti z miestnej ZŠ s MŠ vyzdobili farebnými stuhami. 
Nasledoval program a zábava organizovaná obecným úradom.
MÁJ:  Zásah č. 2 – 01.05.2023 – likvidácia bodavého hmyzu (osi) v 

rodinnom dome na Hlavnej ulici. 
08.05.2023 – slávnostné odovzdanie zbrojnice. Pre nás, členov 
DHZky, to bol deň „D“. Na tento deň sme veľmi dlho čakali. Pripravili 
sme oslavu ako sa patrí. Pred zahájením oslavy sme položili veniec 
k soche sv. Floriána. Potom sme sa presunuli pred budovu zbrojni-
ce. Pozvaných bolo veľa hostí – členovia zastupiteľstva, celý výbor z  
územnej organizácie DPO SR, sponzori, DHZky z okolia a obyvatelia 
našej obce. Po príhovore nášho starostu Olivera Berecza predsed-
níčka Katarína Jarošová poďakovala všetkým, čo sa podieľali na jej 

výstavbe a odovzdala im spolu s velite-
ľom Máriom Tomašovičom ďakovné lis-
ty. Potom predseda územnej organizá-
cie DPO SR  Štefan Sýkora odovzdal 
čestné vyznamenania pre členov našej 
DHZ. Nesmelo chýbať ani požehnanie 
našej zbrojnice, techniky a členov zbo-
ru duchovnými. Na požehnanie prijali 
pozvanie Mgr. Šimunek, náš farský ad-
ministrátor spolu s ThDr. Solčianskym, 
svojím predchodcom. Nakoniec sa 
predsedníčka poďakovala všetkým, 
ktorí si našli čas a prišli na odovzdanie 
zbrojnice a pozvala ich na občerstve-
nie. Varil sa guláš, čapovalo sa pivo a 
kofola. Deti mali pripravené sladkosti, 

džúsiky a vyšantili sa na nafukovacom hrade. Mohli si vyskúšať ha-
senie hadicou, pozrieť si našu techniku. V našej spoločnej miestnosti 
boli vystavené fotografie, diplomy, poháre získané z minulosti aj sú-
časnosti, pozreli sa, ako fungoval DHZ v predchádzajúcich rokoch a 
aká je naša terajšia práca. Týmto sa chcem poďakovať Ivete Mesá-
rošovej za zozbieranie týchto starých fotografii, pohárov a diplomov, 
ako aj pánovi Pákozdymu za zapožičanie starej slávnostnej uniformy 
predchádzajúcej DHZky. Ďakujem všetkým zamestnancom obecného 
úradu za pomoc. Ďakujeme všetkým, čo sa podieľali na výstavbe, aby 
sme sa mi mali kde stretávať a hlavne, aby sme mali kde zložiť svoju 
techniku. ĎAKUJEME.
13.05.2023 – zúčastnili sme sa akcie Šaľa –FEST vo varení gulášu. 
Výťažok z tejto akcii bude odovzdaný pre postihnuté deti.
20.05.2023 – zraz motorkárov. Táto akcia je organizovaná obcou. Už 
po druhýkrát sa konala pred zdravotným strediskom. Akcia a účasť 

bola veľkolepá. Ani tu nechýbala 
ukážka našej techniky a zorganizo-
vala sa súťaž v stáčaní hadice. 
28.05.2023 – zásah č. 3 – na det-
skom ihrisku pri zvonici na strome 
sa usadili včely. Zasahovali Tibor 
Barczi a Lukáš Mocko.
30.05.2023 – MDD v škôlke, naša 
DHZka spolu s obecnou políciou 
a príslušníkmi ODI Šaľa ukázali v 
škôlke na nádvorí kultúrneho domu 
svoju techniku, hovorili o svojej prá-
ci. Deti hlavne zaujala technika.
JÚN: 03.06.2023 – deň detí v obci. 
Túto akciu organizovala pre všetky 

deti v našej obci obec. Popri rôznych programoch sme prišli aj s na-
šou technikou a zapojili sme sa do súťaže v pečení palaciniek. Našu 
DHZku zastupovali Tamara Kubovičová, Sarah Kleinhapper a Marcela 
Hulalová. Získali prvé miesto. Na palacinkách si všetci pochutili. 
Zatiaľ máme upršané dni, ale prichádzajú tie horúce. V týchto nasle-
dujúcich mesiacoch a v horúcich dňoch so stúpajúcimi teplotami pribú-
dajú aj požiare. Prosím našich obyvateľov našej obce, aby nezakladali 
ohniská, nevypaľovali suché trávnaté porasty na miestach, kde by sa 
mohol rýchlo rozšíriť požiar. Ďakujem.  Katarína Jarošová, predseda DHZ  
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JK Farao prinieslo do Trnovca striebro 
z European Silver Cupu

Členka JK Farao Ema Dudonová sa na konci marca zúčastnila so 
svojim koňom Little Gold Power na European Silver Cupe na ga-
lantskom ranči na Striebornom jazere. Voltížna jazdkyňa tentokrát 
sadla do westernového sedla a ukázala že vie hravo presedlať z 
gymnastickej discipíny do rýchlostných westernových športov. V 
ťažkej konkurencii vybehala striebro v disciplíne barell race s časom 
16,7 sekundy a v disciplíne pole bending si odniesla tiež striebornú 
medailu s časom 23,4 sekundy.

FARAO opäť víťazilo
 Po úspešnom ťažení v Barel Cupe sa cvičenci voltížneho klubu Fa-
rao vydali na prvé preteky na koni pod Tatry. Privítalo ich studené 
počasie na KQM ranči v Hrabušiciach. Kvôli finančnej situácii vy-
cestovali len tri cvičenky s jedným koňom, napriek tomu priniesli 
z každej kategórie, v ktorej nastúpili, medailu a kôň Constantin si 
odniesol ocenenie najlepší kôň pretekov dvojíc. Katarína Nagyová 
si nekompromisne odniesla víťazstvo v kategórii staršia žena. V ka-
tegórii junior si Ema Dudonová uchmatla striebro a jej tímová kolegy-
ňa Natália Simoniscová vo svojej pre-
miére jednotlivca obsadila 9. miesto. 
Aj v kategórii dvojíc putovalo víťazstvo 
do Trnovca vďaka Eme Dudonovej a 
Kataríne Nagyovej. Dúfame, že cvi-
čenci klubu Farao budú aj naďalej 
takto skvelo reprezentovať obec Trno-
vec nad Váhom.
Farao pokračuje v medailo-

vom ťažení
Farao sa zúčastnilo aj na Slovenskom 
voltížnom pohári v Dunajskom Kláto-
ve. Pomeralo si sily s voltížnymi klubmi 
z celého Slovenska a opäť prinieslo do 
Trnovca nad Váhom cenné kovy. Dokázali zvíťaziť v kategórii skupín 
junior na koni Pluto s trénerkou Vladimírou Lenčéšovou. Ďalšie zlato 
k nám putovalo vďaka skupine deti do 9 rokov na koni Furioso s 
trénerkou Laurou Lenčéšovou a v tejto kategórii  si odnášala bronz 
aj tretia skupina detí z klubu Farao na koni Furioso, ktorý získal aj 
titul najlepšieho koňa pretekov skupín. Striebro vybojovala Ema Du-

donová v kategórii jednotlivec junior na koni Constantin s lonžérkou 
Vladimírou Lenčéšovou. Striebro si odniesla aj Katarína Nagyová v 
kategórii staršie deti na koni Constantin a bronz na mladom koni Don 
Dali, obidva trénované Vladimírou Lenčéšovou. V kategórii mladšie 
deti jednotlivci stálo Farao opäť na stupienkoch víťazov a to vďa-
ka striebru Chloe Kádárovej na koni Pluto s lonžérkou Vladimírou 
Lenčéšovou. Ani v poslednej kategórii neodišlo Farao bez medaily. 
Dvojica Ema Dudonová a Katarína Nagyová na koni Constantin s 
trénerkou Vladimírou Lenčéšovou vybojovali striebro a tým opäť po-
tvrdili, že Farao dokáže na každých pretekoch a v každej kategórii, 
v ktorej nastúpi, priniesť cenné kovy, či sa jedná o národné preteky 
alebo o reprezentáciu na svetových pohároch.

Farao prinieslo medaily aj z Motešíc
Po prvýkrát sa konali voltížne preteky v žrebčíne Motešice. Jazdecký 
klub Farao nastúpil v piatich kategóriách. Dokázal zvíťaziť v štyroch 
a v jednej skončil so striebornou pozíciou. Prvé zlato uchmatla Ema 
Dudonová v kategórii jednotlivec junior na koni Constantin s lonžér-
kou Vladimírou Lenčéšovou. Zlato na tom istom koni získala aj Ka-
tarína Nagyová v kategórii staršie deti. Aj skupina junior na koni Ejfél 

Pluto s lonžérkou Vladimírou Lenčé-
šovou si dokázala vybojovať zlato. 
Nezaostali ani cvičenci v skupine deti 
do 9 rokov na koni Furioso s lonžérkou 
Laurou Lenčéšovou a odniesli si zlato. 
Striebornú pozíciu získala v kategórii 
jednotlivec do 9 rokov Nelka Pčolová 
na koni Furioso s lonžérkou Laurou 
Lenčéšovou.
Farao bodovalo na sveto-

vom pohári
Do silnej konkurencie na svetový po-
hár, ktorý sa konal v rakúskom meste 
Stadl Paura sa odhodlali ísť skúsiť 

šťastie aj cvičenci z JK Farao. Cvičenky Katarína Nagyová a Ema 
Dudonová predviedli dokonalé zostavy a kôň Constantin vydal svo-
je maximum. V konečnom hodnotení si mladučká Katarína Nagyo-
vá odniesla striebornú medailu v kategórii detí do 14 rokov a Ema 
Dudonová v kategórii junior tesne nesplnila kvalifikačnú známku na 
majstrovstvá Európy vo švédskom Flyinge.   Vladimíra Lenčéšová

Deň Zeme
Aj poľovnícke združenie Nimród sa 
každoročne zapája do podujatia pri prí-
ležitosti Dňa Zeme, tento rok sa upra-
tovanie revíru konalo 29. apríla. Aj keď 
nám miestami zapršalo, podarilo sa 
nám pozbierať odpad, ktorý do prírody 
nepatrí. 
Môžeme konštatovať, že je ho výrazne 
menej, ako po minulé roky, zrejme po-
mohla aj osveta, ale aj tabuľky umiest-
nené v prírode so zákazom vyhadzova-
nia smetí, ako aj informácia, že je oblasť 
monitorovaná kamerovým systémom.
Hoci zníženie množstva odpadu hod-
notíme pozitívne, potrebné je ďalej 
bojovať proti takémuto konaniu nezod-
povedných jednotlivcov.
S pozdravom a úctou 
Jaroslav Marček 
PZ Nimród Trnovec nad Váhom 

Od jari do začiatku sezóny
V rámci Dňa zeme o sme sa aj tento rok zapojili a zorganizovali sme brigádu na lovnom revíri Mŕtve rameno 
Amerika III. Za krásneho, priam ideálneho jarného počasia sa nám podarilo vykonať veľké množstvo práce 
vďaka pomerne početnej účasti 25 členov a aj vďaka technike, ktorú nám zapožičal náš dlhoročný sponzor p. 
Alojz Čelitko a obecný úrad. Pokosila, pohrabala a odviezla sa trstina, orezali sa výhonky a koreňové výhonky 
stromov a kríkov, štrkopieskom sa vysypali jamy na prístupových cestách okolo revíru aj k Váhu, prihnojili sa 
vlani vysadené stromčeky, skontrolovali sme hniezda pre zubáče, ktoré boli pomerne úspešne naložené ikrami 
Keď sme už boli na vode s člnom, upravili sme aj hniezdne plošinky pre rybáre riečne, ktorých jeden pár sa už 
vrátil, poletoval medzi dvoma plošinkami a hľadal si miesto, ktoré bude vyhovujúcejšie. Vďaka technike poskyt-
nutej obcou a ochotnej obsluhe Tibora Batyku sme sústredili navozený štrkopiesok a upratali sme plochu pri 
prístupovej ceste k revíru. Po vykonanej práci boli pozvaní na chutný guláš, ktorý bol pripravený pre všetkých, 
ktorí sa do akcie zapojili, na nádvorí miestneho kultúrneho strediska. 
Pomerne daždivý začiatok jari spôsobil, že prístupové cesty k revírom boli dosť rozmočené a niekoľko pre-
jazdov poškodilo cesty tak, že bolo potrebné naviesť ďalší materiál. Vďaka iniciatíve našich kolegov Daniela 
Roteka a Dezidera Marčeka sa rozjazdené cesty pretekárskej trate na Váhu opäť upravili. Žiadame všetkých, 
a hlavne jazdcov na švorkolkách a terénnych vozidlách, aby v daždi a po daždi zbytočne nejazdili po týchto 
cestách a neničili ich. Tradície sú veľmi pekné. Vždy určitým spôsobom pripomínajú tie pekné, dobré, užitočné, 
poučné a hodnotovo bohaté veci v našom živote alebo v živote určitej komunity . Som rád, že aj v našej rybár-
skej komunite je jedna malá skupina dodržiavajúca už niekoľko rokov jednu užitočnú tradíciu, keď každoročne 
na jar pokosia pobrežie, lovné miesta a dočistia okolie na lovnom revíri Mŕtve rameno Vízallás patriace do MsO 
SRZ Šaľa v starostlivosti našej obvodnej organizácie. Táto skupinka si v období, keď má voľno, zorganizuje 
tieto práce a nahlási len ich vykonanie. Aj touto cestou ďakujeme Romanovi Kissovi, Karolovi Šišlákovi a 
Adrianovi Benczovi za ich peknú tradíciu.
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Postupujúca jar a pomerne časté zrážky udržiavali prírodu sýto zelenú, plnú 
života, čo si každý, kto do prírody vyšiel. všimol. Z toho dôvodu najčastejšou 
činnosťou bolo kosenie pobrežia revírov a ich príprava na novú sezónu. Z 
vôd revírov sa odobrali vzorky a vykonali sa potrebné rozbory. Najhoršie vý-
sledky boli zistené vo vode lovného revíru Mŕtve rameno Vízallás, kde sú dl-
hodobo prekročené niektoré ukazovatele. Zatiaľ sa to na rybách neprejavilo.
13.5. sa na lovnom revíri Mŕtve rameno Amerika III konal kontrolný odlov 
rýb udicami za účelom zistenia zdravotného stavu rýb, nakoľko od začiatku 
apríla uhynulo 112 ks kaprov. Kontrolného odlovu sa zúčastnilo 24 členov. 
Náznaky kožného ochorenia menšieho rozsahu boli zistené u 3 ks kaprov.
Na žiabrach žiadnej ulovenej ryby neboli zistené nekrotické poškodenia a u 
žiadnej z rýb nebolo zistené parazitické napadnutie.
Odlovu sa zúčastnili členovia, ktorí sa dlhodobo pravidelne zapájajú do čin-
nosti organizácie a zúčastňujú sa brigád a ostatných akcií organizovaných 
našou organizáciou. Tento odlov bol zároveň aj malým poďakovaním za 
ich aktivitu. Pre všetkých bol pripravený chutný guláš z diviny, ktorú nám 
darovali naši poľovníci, za čo im aj touto cestou ďakujeme a pečený hejk. 
Manželky našich kolegov napiekli aj chutné koláče, ktoré boli dezertom k 
poobednej káve. Pri chutnom jedle a občerstvení bol priestor na debatu na 
rôzne témy. Prišiel nás navštíviť aj starosta obce p. Oliver Berecz, ktorý nás 
v našej činnosti tiež podporuje podľa našich potrieb. Zavítali k nám aj p. 
poslanec MsZv Šali a poslanec NSK p. Robert Andráši so svojimi kolegami 
z obce Veľké Zálužie. P. Andráši nás požiadal, či by sa na akciou mohla 
prísť pozrieť aj poslankyňa Národnej rady Slovenskej republiky p. Anna Ze-
manová, ktorá sa zaoberá v Národnej rade životným prostredím a pre svoj 
Zelený tím zbiera podnety z regiónov. Pri neformálnej debate s p. starostom 
aj ostatnými prítomnými sa preberala aj aktuálna téma zámeru budovania 
spaľovne a vysvetlili sme dôvody, prečo sme proti vybudovaniu spaľovne 
v oblasti, ktorá je už zaťažená činnosťou chemického závodu. Pani poslan-
kyňa sa zaujímala o našu činnosť ako rybárov a zaujímala sa o problémy, 
ktoré nás najviac trápia. Predstavili sme jej naše rybárske revíry, ich históriu 
aj históriu najbližšieho okolia. Vysvetlili sme, 

aké   envirronmentálne záťaže sú v blízkosti našej obce. Z hľadiska rybár-
stva sme poukázali hlavne na neblahý vplyv činnosti vodnej elektrárne na 
VD Kráľová, ktorá systematicky ničí život v rieke. Rozlúčili sme sa s tým, že 
kedykoľvek môžeme dať nejaký podnet a p. poslankyňa je ochotná v rámci 
jej kompetencií pomôcť.
Po niekoľkých dňoch pekného, chladného májového upršaného počasia 
bola sobota 20.5.už skoro letným dňom. Bol to ideálny čas na prácu, ktorú 
sme si naplánovali, postavenie ďalšieho plávajúceho ostrovčeka z prírod-
ných materiálov určených na hniezdenie vodných vtákov a neresenie rýb na 
lovnom revíri Mŕtve rameno Amerika III. Materiál na stavbu bol použitý so 
súhlasom majiteľa lesných pozemkov Urbariátu Šaľa. Boli to kmene stromov 
z pobrežia Váhu a priľahlého lesa, ktoré počas niekoľkých rokov vyhrýzli 
bobry . 
Brigády sa zúčastnilo 16 členov a preto práca prebehla veľmi šikovne a kme-
ne boli raz- dva rozdelené a pospájané. Keďže bolo dosť kmeňov. urobili sa 
dve vrstvy, pričom prvá sa prekryla vrstvou geotextílie tak, aby prevísala do 
vody. Prevísajúce konce sme zaťažili. aby viseli pri kmeňoch približne 60 cm 
a tak vytvorili priestor na neresenie rýb. Zvyšné kmene sme navrstvili nad 
prvú vrstvu a upevnili pripravené hniezdne plošinky na hniezdenie rybára 
riečneho. Pomocou nakladača sme takto pospájané kmene zatlačili do vody 
a člnom zatiahli na miesto medzi už existujúcimi ostrovčekmi a tu sme ich 
ukotvili pomocou pripravených záťaži. Skontrolovali sme aj hniezdne plo-
šinky, ktoré sme vlani osadili. Na jednej z nich boli 3 vajíčka, na ktorých už 
sedela samička, takže dúfame, že aj tento rok sa úspešne vyliahnu. Na nové 
plošinky sú záujemcovia - ďalší pár rybára riečneho, ale zatiaľ tento domáci 
pár úspešne odoláva a nepustí do svojej blízkosti nikoho.
Po dobre odvedenej práci boli účastníci pohostení malým občerstvením 
- pizzou. Počas prác nás navštívila aj redakcia rybárskej relácie "Na ry-
bách-Petrov zdar " a zdokumentovala celý priebeh, ktorý bude odvysielaný 
v najbližšej relácii. Ďakujeme redaktorovi Petrovi Martišovi, že prišiel medzi 
nás a zdokumentoval túto našu brigádu.

Na sezónu sa pripravil vďaka spolupráci s obcou, ktorá nám poskytla techniku a šikovnému strojníkovi, nášmu 
kolegovi rybárovi Lackovi Boháčovi aj lovný revír Mŕtve rameno Vízallás. Po niekoľkohodinovom kosení časti, 
ktorá je prístupná na lov a najčastejšie navštevovaná a na ktorej bola minulý rok vykonaná redukcia šírky 
porastu, bolo nutné koreňové výhonky pokosiť. Pre veľa rybárov je tento revír obľúbený a radi ho navštevujú. 
Aj toto prostredie sa udržiava podľa možností, ktoré sú obmedzené okolitou poľnohospodársky využívanou 
pôdou.
Počas jari sa prostredníctvom Rady Žilina SVP a SSE riešila regulácia vody v čase neresu, lebo dlhodobo 
práve z dôvodu veľkého kolísania vody pri výrobe elektriny je každoročne menej a menej poteru, ktorý by mal 
byť základom prirodzenej reprodukcie. Súčasný stav je už neúnosný a v najbližšej budúcnosti bude potrebné 
podniknúť kroky na jeho zmenu.
Po kontrole objektu kanálového posúvača na korune hrádze, ktorým je lovný revír MR Amerika III prepojený s 
Váhom, ktorý bol vykonaný v roku 2020 bolo pristúpené ku komplexnej oprave tak, aby objekt a jeho zariade-
nie naďalej plnil svoju funkciu pri napúšťaní vody do revíru aj pri protipovodňovej ochrane.
Ďakujeme aj touto cestou vedeniu Dusla, a.s, ktorému objekt patrí, jeho zodpovedným pracovníkom na tomto 
úseku, realizátorovi prác firme EURO PUMPS a technickej podpore hasičského zboru pri Dusle a.s. a v ne-
poslednom rade členom Klubu potápačov AMFORA Šaľa.
14.6  sa vykonalo zarybnenie kaprom K3 na revíroch Amerika III Vízallás. Po veľmi dobrých skúsenos-
tiach s prácou firmy Green Work, ktorá minulý rok vo februári vykonala úpravu pobrežia lovného re-
víru Vízallás nám firma poskytla svoje služby a vykonala práce na štyroch miestach našich revírov. 
Upravilo sa pobrežie na chovnom revíri Vermek, kde budú detské preteky a pobrežie bolo v dôsledku 
častých zrážok také zarastené, že malou technikou by to nebolo možné zvládnuť. Na Váhu sa dokončilo 
spojenie dvoch častí pretekárskej trate, po februárovom výrube sa podrvili konáre a po oboch krajoch trate 
sa zmulčovali koreňové výhony a konáre z vlaňajšieho výrubu. Na lovnom revíri Mŕtve rameno Amerika III 
sa čiastočne rozšírila zelená plocha, ktorá sa dokončí veľkou lesnou frézou. Zlikvidovali sa dve väčšie a dve 
menšie ložiská invázneho pohánkovca japonského, čo je veľmi odolná a rýchlo sa šíriaca rastlina, ktorá po-
tlačí všetko okolo seba. Nakoniec sa ešte vyčistila časť lesa pri napúšťacom objekte v starom ramene Váhu, 
ktorý je potrebné v rámci údržby a dokončenej opravy stavidla vyčistiť, aby naďalej slúžil svojmu účelu. Práca 
tohto malého pracanta je veľmi efektívna, pretože hmotu odstráni a zmulčuje, čím odpadá potreba ďalšej 
manipulácie s odstráneným porastom. Vďaka za odvedenú prácu p. Lehotskému.
Na záver sa ospravedlňujeme, že z objektívnych príčin sa nekonali rybárske preteky. Dúfajme, že budúci rok 
nám  okolnosti budú žičlivejšie a túto obľúbenú akciu zorganizujeme k všeobecnej spokojnosti.
Do nasledujúcej rybárskej sezóny prajeme všetkým veľa krásnych zážitkov a príjemný po-
byt v prírode našich revírov.
Petrov zdar
Výbor Obvodnej organizácie SRZ
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  EDITORIAL
Kedves  lakosok!

Kezdődik a szünidő és a szabadságok időszaka. Ez olyan időszak, amikor a 
munkán kívül igyekszünk időt szakítani a pihenésre is, mivel nagyon fontos 
megtalálni az egyensúlyt a napi hajtás és a pihenés között. Egyúttal magunk 
mögött tudhatjuk egy nagyon igényes év első félévét is. Községünk és lakosa-
ink is jelentős árdrágulással találkozhatnak az élet minden területén. Nagyon 
befolyásol minket az állam jelentős beavatkozása önkormányzataink működé-
sébe és finanszírozásába. Megállapíthatjuk, az első félévet a számos negatí-
vum ellenére is jól átvészeltük. De realisták vagyunk, és a másik félévre is kö-
rültekintően nézünk, nem lazítunk, községünk kiegyensúlyozott gazdálkodását 
illető igyekezetünkben sem. Sajnos, kevésbé népszerű intézkedéseket is el 
kellett fogadnunk. Tudatosítjuk, hogy ilyen intézkedés pl. a 25 eurós átalánydíj 
bevezetése a kanalizáció meghibásodásának minden javításánál. Ezt az intéz-
kedést alaposan mérlegeltük, de tény, hogy a csatornahálózat kiadásai évente 
100 000 eurót tesznek ki, a bevétel pedig kb. 40 000 euró. Ezért el kellett 
fogadnunk ezt az összeget. Úgy döntöttünk, a háztartások számára a kevésbé 
megterhelő megoldást választjuk. Járásunk néhány községe teljes mértékben 
megtérítteti a kanalizáció javítását órabérrel együtt. Mi ezt nem szerettük volna 
applikálni, hiszen a számos javításnál ez több száz euróra rúgna. Maga a szi-
vattyú kerül majdnem 400 euróba. Kevesebbnek ítéltük meg az alacsony áta-
lánydíj bevezetését, mint a komplett kifizetést. Megértjük a helyzetet, melyben 
mindnyájan vagyunk, ezért örülünk, hogy még mindig tudunk pénzösszeget 
adni a gyermekek születésekor, a jövendő elsősöknek továbbra is hozzá tu-
dunk járulni a tanszereikhez, sikerült kompenzációs megoldást találni az ener-
giaárakra a bérházakban, ahol központi fűtés van stb. Ahogy elmondtuk, jön a 
szabadságok ideje, de mi továbbra is dolgozunk az óvoda befejezésén, hogy 
szeptemberre minden gyerek számára megnyithassuk. Bánt minket, hogy 
ilyen komplikációk adódtak, nem gondoltuk, hogy az építkezés átvétele csak 
negyedik próbálkozásra sikerül, mivel az első háromnál nem akceptálhattuk a 
hiányosságokat, melyek akadályozták az építkezés átvételét. Most a kolaudá-
cióra, az épület berendezésére és a higiéna működtetési engedélyére várunk. 
Jelenleg a kompetens minisztérium tétlensége okoz a homlokunkon ráncokat, 
mert minden óvoda berendezéséhez megrendelt eszközzel várnak, amíg a 
minisztérium nem hagyja jóvá a változtatást. A komplikáció azért van, mert erre 
a jóváhagyásra már többet vártunk, mint ameddig az ilyen eljárás tart, s bízunk 
benne, hogy nem ismétlődik meg a közbeszerzés ellenőrzésével kapcsolatos 
helyzet, mely egy hónap helyett néhány hónapot vett igénybe. De biztosíthat-
juk Önöket, hogy ez prioritásaink egyike, s az iskolával mindent megteszünk 
azért, hogy tanévkezdésig elrendezzük. E projekten kívül ünnepélyesen átad-
tuk és üzembe helyeztük a tűzoltószertárat, útjavításokat végeztünk, a vasútál-
lomás előtti utat is részben megjavítottuk, s intenzíven dolgozunk a vízelvezető 
csatornák javításán. Sajnos, a gyakori szakszerűtlen beavatkozások nem kis 
nehézségeket okoznak a víz elfolyásánál. Ez okból kérjük Önöket, hogy a te-
rületrendezésnél a házuk előtt ne temessék be és ne is módosítsanak rajta a 
megfelelő konzultáció és az építésügyi hivatal engedélye nélkül. Az elmúlt fél-
évi munkáról szóló információból sok van, az egész újság se lenne elég ahhoz, 
hogy megismertessük Önökkel. Ez csak a legfontosabbak összefoglalása volt. 
Engedjék meg, hogy végezetül kellemesen eltöltött nyári hónapokat kívánjak, 
és hogy a hektikus, stresszel, idegeskedéssel, hajtással teli mindennapi életet 
fel tudja váltani a megérdemelt pihenés. Bízunk benne, hogy találkozunk a 
község egyes rendezvényeink, ahol kölcsönösen elmondhatjuk, mi érdekel, 
mit éltünk meg, mire lehetünk büszkék. 
Még egyszer kellemes nyarat kívánok.!
Mgr. Oliver Berecz, a község polgármester

Választások a Szlovák 
Nemzeti Tanácsba

A Szlovák Nemzeti Tanács elnöke 
a 2023. június 8-i  204/2023 Z.z. ren-
deletével meghirdette a parlamen-
ti választásokat, s ezek időpontját 
2023. szeptember 30-ra, szombatra 
tűzte ki.
Községünkben a választásokra 
három választási körzetet alakítot-
tunk ki:

1. számú választási körzet – helyi 
kultúrház, Tornóc 19 
itt szavaznak majd a következő 
házszámokon  állandó lakhelyre 
bejelentkezett lakosok 1 - 512, 918, 
974, 976, 977, 980, 981, 896, 987, 990 
– 992, 998, 999, 1011 - 1013, 1017 – 
1021, 1027 – 1043, 1047, 1053 és a 
község Nový Dvor részében állan-
dó lakhellyel rendelkező lakosok.
2. számú választási körzet – helyi 
kultúrház, Tornóc 19
itt szavaznak majd a következő 
házszámokon  állandó lakhelyre 
bejelentkezett lakosok 515 – 850, 
906, 907, 910 – 917, 919 – 964, 966 
– 973, 982, 985, 988, 989, 993 – 997, 
1000 – 1009, 1010, 1015, 1022, 1026, 
1044, 1048 –1052, 1054 – 1056
3. számú választási körzet – Kö-
zösségi Centrum, Horný Jatov
Itt azok a lakosok szavaznak, akik 
Horný Jatov vagy Kľučiareň rész-
ben rendelkeznek állandó lakhely-
lyel.

A lakosok fogadási órák alatt 7.30 
és 15.30 között, szerdán 16.30-ig 
az anyakönyvi és lakosság-nyil-
vátartási hivatalban meggyőződ-
hetnek róla, rajta vannak-e a vá-
lasztásra jogosultak jegyzékén.

Az a választó, aki komoly, főként 
egészségi okokból nem tud eljutni 
a szavazóhelyiségbe, kérheti a köz-
séget a 031/7781496-  és a válasz-
tás napján a választóbizottságot a 
0910 395 59 telefonszámon, hogy 
biztosítsák számára a hordozható 
urnát, ezt csak saját választási kör-
zetén belül teheti meg.
I. Mesárošová
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A képviselőtestület ülése
A tornóci képviselőtestület 4. ülésére 2023. áp-
rilis 14-én került sor, elég széleskörű programmal. Az első pontok 
egyike az iskola kérvénye volt az étkezési hozzájárulás emelésére. 
2023. január 1-től a második fizetési sáv volt érvényben, de kide-
rült, hogy ez az összeg nem fedezi az élelmiszerek megvásárlását, 
ezért az iskola a harmadik sávba való besorolást kérte. A változás 
csak az óvoda első két évfolyamát érinti, mert május 1-től a többi 
étkező ingyen ebédre jogosult. Jóváhagyták a 28 m2-es telek el-
adását J. Tóthnak és nejének, valamint a nyilvános versenytárgya-
lás kiírását a község tulajdonában lévő telkek eladására. Ahogy azt 
a polgármester elmondta, a megfelelő bizottságok megtárgyalják 
a telek eladásnak lehetőségét, mely valamikor  T. Petrovič tulajdo-
nában volt a Sókszelőce felé vezető főút mellett. A pénzügyi-, vál-
lalkozói- és községi tulajdont felügyelő bizottság tagjai 70 euró/m2 
árat javasoltak. A telek csak mint egész kerülhet eladásra, nincs 
meghatározva más cél, csak az, hogy összhangban kell lennie a 
jelenleg érvényes területfejlesztési tervvel. Rábek mérnök meg-
kérdezte, hogy érdeklődött-e valaki e telek iránt, a polgármester 
elmondta, hogy a községnek az a fontos, hogy a telket nem ter-
vezzük használni, nincs szükségünk rá. Rábek úr elmondta, hogy 
a területfejlesztési tervben azzal számolnak, hogy a telken út lesz 
és egy új építkezési körzet nyílik, s ha erre sor kerül, magánsze-
mélyektől kellene a községnek megvenni a telket. Azt javasolta, 
hagyják meg a telket az ingatlan hátsó részében, s később adják 
el. Mgr. Berecz azt felelte, tudja, hogy definiálták a területfejlesz-
tési tervben ez a területet, de a környező telkek tulajdonosai közül 
senki se akarja a telkét eladni, lehet, hogy valamikor új építkezési 
körzet nyílik majd ott, de ez több évtizedbe is beletellik. Ezen kívül 
az ár, mely az eladás esetén 217 ezer euró körül lesz, nem fedezi 
az útépítés költségeit. Bár ott ideális hely lenne egy új építkezési 
körzetre, de a megnyitása nem reális.
Az ülés további pontja a görkorcsolyapályás sportövezet sportot tá-
mogató alaphoz anyagi segítségre benyújtott kérvényének elfoga-
dását érintette. A község már múlt évben is folyamodott dotációért, 
most kissé jobbak a körülmények, mert az önrész alacsonyabb, 
eddig 40 %-os volt, most 30 %, de felment az építőanyagok ára 
és a pályázat költségei is magasabbak, ha a község megkapja a 
dotációt, az önrész cca 95 ezer euró lesz. A polgármester tájékoz-
tatott, hogy az elöljáróval együtt tanácskozást folytattak a görkor-
csolya-szövetség elnökével, aki írásban is megerősítette, hogy épp 
Tornócon fognak edzeni és itt valósítják majd meg a versenyeket. 
Dotációért Kassa és Besztercebánya is folyamodik, de az elnök 
szerint Tornóc élvez prioritást, mert a pályázat az iskolához kap-
csolódik, bele van dolgozva az atlétikai pálya is, s ezt az atlétikai 
szövetség is használni fogja, melynek PaedDr. Mittermayer is tag-
ja. A harmadik sport a petang lesz a nyugdíjas egyesület számára, 
hogy ott kerületi versenyeket is tudjanak rendezni, mely jelenleg 
mindig Lužianky-ban zajlik. A község nem tervezi állni az önrész 
több mint 15 %-át, legkevesebb a felét más forrásokból tervezi 
előteremteni. Tárgyaltak a Nyitrai Kerület új elnökével is, aki ér-
deklődött és lelkesedett azért, hogy épp a mi megyénkben épüljön 
ilyen sportlétesítmény. Mgr. Berecz a Dusloval és InVesttel is ter-
vez tárgyalni, s a környező cégeket és vállalatokat is meg szeretné 
szólítani. Ing. Rábek elmondta, hogy meg kellene gondolni az ilyen 
projektbe való beszállást, ez nagy befektetés, már eddig is invesz-
táltak bele, mekkora összeget is? A polgármester elmondta, hogy 
ez cca 5000 euró volt. Ing. Rábek megjegyezte, hogy inkább sport-
létesítményt kellene létrehozni valamelyik klubnak, a lakosok meg-
lepődtek, hogy ebben az időszakban ilyen projektbe akarunk be-
lemenni, százezreket áldozni rá. A faluban van néhány klub, ezek 
tevékenységét nem tudjuk dotálni, s akkor itt új areált akarunk nyit-

ni, holott lehetséges, nincsenek is a községben görkorcsolyások. 
Van itt pár befejezetlen projekt, amikbe be kellene fektetni, mint 
a gyűjtőudvar, a régi parókia, nem túl sok ez az invesztíció? Mgr. 
Berecz azt felelte, hogy ha a lakosok fülébe jut, hogy százezrekért 
építünk korcsolya-ovált, nem is csodálkozik, ha meglepődnek, hisz 
átverésről van szó, a község max 50 ezer eurót hajlandó rááldozni. 
Ing. Rábek elmondta, hogy az FK Dynamo egykori elnöke átépítést 
akart, létrehozni ott egy ilyen pályát, kicserélni a felületet, bővíteni 
az areált, a focistáknak talán szükségük lenne más térségekre, pl. 
erősítőteremre. Nem olyan sportba kellene belemenni, melynek a 
községben nincs is hagyománya, itt nincsenek görkorisok. S nem 
elég csak felépíteni, hozzá kell járulni a működtetéshez, a rende-
zéshez is, s ezek a költségek nagy befektetést jelentenek.
Mgr. Berecz megkérdezte őt, hogy a focipálya körüli ovál a bizton-
ságos korcsolyázást szolgálná-e, mert ez utópia, le kéne bontani 
a tribünt. Nem száll azonban szembe vele, hiszen Ing. Rábek a 
görkorisok ellen beszél, de rájuk a befektetés csak 100 ezer lesz, 
további kétszáz az atlétika és a petang. Eredetileg skate park létre-
hozásán gondolkodott, de ez nem támogatott sport. PaedDr. Suba 
PhD. elmondta, hogy mint egykori pedagógus, elismeri a projekt 
iskolával való összekötését, ez a mai időkben kiváló alkalom, s ha 
a múltban régiónkban törődtek volna  a megelőzéssel, más sport-
pályák is megmaradtak volna. Mint valamikori tornatanár, tudja, 
hogy a futás az alap, értékelte a projektben a három sportág ösz-
szekötését, ilyen ovál nincs sok, s ide tudná irányítani a figyelmet 
a községre. Még ha eddig nálunk nincs is ilyen sport, ez merész 
terv és van iránta érdeklődés. Természetesen nem lehet valameny-
nyi községi klub feltételeit biztosítani, de szívesen segít a Nyitrai 
Megyei Önkormányzat elnökével való tárgyalásokon, hisz jól ismeri 
őt. Nagy cégeknek a 25 ezer euró nem sok, így kiegyenlíthetnék 
a környezeti megterhelések adóját, melyet a községben hagynak. 
Hozzá szeretné még tenni, hogy ez az ovál nem a polgármester 
gyerekeinek készül, hanem az összes gyereké lesz. R. Hrabovský 
elmondta, hogy a projekt felé hajlik, hiszen a sportpálya nem csak a 
kluboké lesz és a korcsolyázás is biztonságosabb lesz, mint eddig 
volt, amikor az utcán korcsolyáztak. Mgr. Berecz azzal egészítette 
ki, hogy az areált össze szeretné kötni az FK Dynamo stadionjával, 
s így sport-művelődési areál jönne létre. A vitába Ing. Hlavatý is be-
kapcsolódott, a pénzügyi bizottság is foglalkozott a projekttel a to-
vábbi finanszírozás szempontjából, s gondoltak erre. A klubok fizet-
ni fognak az edzésekért, s ez fedezi a költségek egy részét, tehát 
nem lesz minden teher a község vállán. A polgármester hozzátette, 
hogy a karbantartáson és a világításon kívül más kiadás nem lesz. 
A főellenőr megkérdezte, milyen a realizálás ideje, a polgármester 
azt mondta, a projekt egy éven belül megvalósulhat. R. Hrabovský 
javasolta, hogy a projektbe dolgozzák bele a régi kazánházat. A 
polgármester azt mondta, hogy később ezzel számolnak a ruha-
tárak szempontjából, de pillanatnyilag nem reális. PaedDr. Suba 
PhD. elmondta, hogy közel van a tornaterem, ezzel a polgármester 
egyetértett s közölte, hogy Kassán is így van az areál megoldva. 
D. Marček támogatja ezt az aktivitást, örülne, ha a község ilyet épí-
tene, a szlovákiai és európai versenyek által pénzt is hozna. A pol-
gármester helyes mederbe terelte az információt arra vonatkozóan, 
hogy a gyerekeinek szeretné az areált, s szilárdan hiszi, hogy azok 
hamarosan végeznek a korcsolyázással. Nem titok, hogy elvált, s 
gyermekei szakköreit ő finanszírozza, ez elég sok pénz. A gyere-
kek mást is sportolnak, röplabdáznak is, s már kérdezgették, nem 
lenne-e baj, ha elhagynák a görkorcsolyát. Számára az a fontos, 
hogy mozogjanak, nem számít, milyen sportot választanak.
A beérkezett posta keretében a képviselők elfogadták a Šmátra-
la házaspár kérvényét a régi parókia mögötti telek egy részének 
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megvételére, melyet a család már évtizedek óta használ és kertet, 
medencét, altánokot hozott rajta létre. A képviselők feladata az el-
adás módjának meghatározása lesz, az ár a többihez hasonlóan 
12 Є/m2. Ing. Horváth kérvényéhez – aki a Szlovák Földalaphoz 
tartozó, egykori Sagris területén lévő földek eladásával kapcsolat-
ban kért állásfoglalást, ezen telkeken lévő épületek a Dandy s.r.o. 
tulajdonában vannak, s ő rendezni szeretné a tulajdonjogokat -  a 
képviselőknek nem volt ellenvetésük. Š. Žáčik kérvényét, mely a 
lakása előtti telek hosszú időre való bérbevételére és parkolóhely 
létesítésére vonatkozott, elutasították. A terület egy része a község 
tulajdonában van, így hasonló kérvények esetén nem tudnának 
minden kérvényezőnek kedvében járni. Árendáš úr a községi hi-
vatalhoz szintén telekrendezési kérvénnyel fordult, megállapítást 
nyert, hogy a helyi út egy része az ő telkén halad keresztül. A 
képviselők geometriai terv kidolgozásának biztosítását javasolták 
a polgármesternek, hogy a méréseket meghatározzák és megálla-
pítsák az árakat. Baťková asszony kérvényét, aki fekvőrendőr el-
helyezését javasolta a telkéről történő kihajtóhoz,  a képviselők tu-
domásul vették. Lakatošová asszony és Bangó úr bérlők kérvényt 
adtak be a községi hivatalhoz kölcsönös lakáscserére megválto-
zott családi viszonyok miatt. A képviselők a kérvényt elfogadták. 
A polgármester arról tájékoztatott, hogy májusban össze kell hívni 
a képviselőtestület rendkívüli ülését. A bérlakások energiaárainak 
kiszámlázásáról van szó, ezzel már a bizottságok is foglalkoznak. 
Az óvoda melletti bérlakásokról van szó, ahol minden lakásnak kü-
lön kazánja van, s a gázt a község fizeti. Múlt évben a községben 
800 %-kal ment fel az energia ára, három hónapig ezt a hatalmas 
összeget fizették, az állam semmit nem intézett, nem sorolta a köz-
séget a regulált objektumok közé, mert nem teljesítette a fogyasz-
tás feltételeit, s most a bérlőket magas tartozások, elmaradások 
veszélyeztetik.
Mgr. Berecz tájékoztatott, hogy a csatornadíj eddigi ára a szennyvíz 
köbmétereként 65 cent volt, most a hálózati elágazások reguláci-
ójával foglalkozó hivatal községünknek maximálisan 1,34 euró/m3 
árat szabott ki. A csatornadíj ára nem fedezi a kiadásokat, a kana-
lizáció élettartama végét járja. A ZVaK-nak csatornadíjat fizető köz-
ségek 1,77 eurót fizetnek, tehát az ár nálunk jóval alacsonyabb. A 
környezetvédelmi bizottság 1 eurót javasolt, a pénzügyi komisszió 
1,10-et köbméterenként. Mgr. Vargová elmondta, hogy egyik java-
solt összeg sem fedezi a költségeket, de a veszteség mérséklődik. 
A kiadás 120 ezer, a bevételek évente 40-50 ezer eurót tesznek ki. 
Egy euróra emelésnél ez a javításokat is beleértve 33 ezer euró-
val több pénz a bevételekbe, 1,10-re emelkedésnél 40-41 ezerrel 
több. A képviselők köbméterenként 1,10 eurót szavaztak meg. Jó-
váhagyták a 25 Є átalánydíjat is minden egyes csatornajavításhoz 
történő kiszállásért. Ezzel részben kompenzálják a dolgozók bérét, 
az anyagok és  üzemanyagok árát. Ha e rész helyett az anyag 
árát számolnák, ez némelyik háztartásnak a véget jelentené és 
szivattyúcsere esetén az összeg az 500 eurót is elérné. A dolgozók 
évente kb. 280 javítást végeznek. A vitában a polgármester meg-
hívta a képviselőket a Föld napjára és a motorosok találkozójára, 
tájékoztatta őket a Zero Waste projektbe való bekapcsolódásról a 
hulladék mennyiségének csökkentésére, a jegyrendszerről át le-
hetne térni a szemét súlyának mérésére, hogy mindenki csak azért 
fizessen, amit kitermel. K. Tusková elmondta, hogy a Föld napjába 
bekapcsolódik az iskola is, ismertette a beiratkozás eredményeit 
is. 30 gyermek érkezett, többségük iskolaérettségi vizsgálaton vett 
részt, 10 gyermek kap halasztást, idén 20 elsősük lesz. Közeleg az 
óvodai beiratkozás is, meglátjuk, milyen lesz az érdeklődés, mert 
az óvoda még rekonstrukció alatt áll. D. Marček elmondta, hogy a 
focisták is bekapcsolódnak a község kezdeményezéseibe, eljön-

nek a játékosok és a tisztségviselők is, szépítik az objektumot, át-
festik a rácsot, kitakarítják a tribün környékét. PaedDr. Suba PhD. 
elmondta, hogy a vadászok és a bizottság tagjai is csatlakoznak.
A képviselőtestület 5. ülése május 29-én zajlott 
egyetlen programponttal: az energiaárak szétszámolása az óvo-
da melletti lakásokban. A polgármester arról tájékoztatott, hogy a 
községi hivatal kérte a kompetens minisztériumokat, oldják meg a 
helyzetet, minden álláspontot jogásszal konzultált. A lakóházakban 
központi fűtés van, október 1-től nem voltak regulált árak, így nőt-
tek a kiadások. Ez múlt évtől oldódik, a törvény az ilyen lakásokról 
elfeledkezett, a regulált árak csak január 1-től lesznek, s ez az ár is 
magasabb, mint a többi háztartásban.
A községnek három választási lehetősége van. Az első dotációt 
kérni a közlekedési minisztériumtól, melyhez épp ezek a lakások 
tartoznak. A községi hivatal e dotációt már május 10-én kérvényez-
te, mindmáig nem érkezett válasz. A másik lehetőség elküldeni az 
elszámolást a háztartásoknak, s aki nem tudja megfizetni, részletfi-
zetést kér, esetleg a bérlők támogatást kérnek a munkaügyi hiva-
taltól, de ezt a megoldást nem tartja helyesnek, mert ezek az em-
berek a törvény hiányosságaira fizettek rá. A harmadik lehetőség a 
tartozás elengedése különleges elbírálás alá eső szempont miatt. 
A bérlőknek elküldjük a teljes elszámolást, s a tartozás elengedése 
a képviselőkön múlik. Ha 15 nap a határidő, a tartozás a 16. napon 
jön létre. Ezért ma ezzel foglalkozik a testület, a pénzügyi bizottsá-
got is összehívtuk, melynek az az álláspontja, hogy ha tartozás ke-
letkezik, 70 %-ot engednek el az összegből, a bérlő pedig 30 %-ot 
fizet. Ing. Hlavatý, a pénzügyi bizottság elnöke elmondta, hogy a 
komisszió pénteken ült össze, a vita másfél órát tartott, arra a meg-
oldásra jutottak, melyet most határozati javaslatként terjesztenek 
elő, tehát a lakóknak engedjék el az összeg 70 százalékát, hiszen 
a helyzetet nem ők idézték elő, sem a község, ezt az államnak 
kellene megoldani. Bízik abban, hogy mindenki elégedett lesz, s 
a lakosok kevesebbet fognak fizetni. A főellenőr elmondta, hogy 
az elszámolást a Veolia társaság készítette, amely néhány éve a 
falunak az elszámolását is végzi az érvényes szerződés alapján. 
Megállapította, hogy az összhiány az összegben több mint tizen-
kilencezer euró, tehát nagy összegről van szó. A képviselőknek 
táblázatot készített, melyből látszik, milyenek a fűtési, melegítési 
költségek, milyen előlegeket fizetnek az egyes háztartások, s a 
tartozást is kiszámította. A hátralékért senki sem okolható, nem 
a fogyasztás nőtt, hanem az árak. Javasolta az előlegek módosí-
tását, enyhe emelését, de megállapította, hogy az elszámolás az 
előírásoknak megfelelő volt. A község adhat a lakóknak törlesztési 
naptárat hosszabb időre, vagy meghatározhatja a hátralék része-
sedését százalékban, amit majd fizetni fog. A döntést a képviselő-
testületnek kell mérlegelni, a község a javasolt 70 %-ot a javítási 
alapból is térítheti, vagy az energiaárak csökkentésére kapott dotá-
ciókból, ha kap. Javasolja, hogy módosítsák a község vagyonával 
való gazdálkodás belső irányelvét is, hogy a behajtást könyvelési 
szempontból javítani lehessen, s meg lehessen állapítani, hogy a 
tartozást elengedik-e vagy meghatározzák-e a behajtás módját.
A polgármester köszönetet mondott Ing. Fülöpovának és vitát 
nyitott ehhez a ponthoz A vitába Ing. Rábek jelentkezett, aki el-
mondta: kár, hogy e problémáról való döntésben nem volt széle-
sebb körű vita, a községi hivatalnak lépnie kellett volna, hisz már 
októberben tudni lehetett, hogy tenni kell valamit. Ez nem normális 
a lakosokkal szemben, az előleg alacsony, vigyázni kell, hogy a 
testület hogyan foglal állást. A lakosoknak kérni kell a tartozás el-
engedését, először oda kell adni nekik az elszámolást, aztán jön 
létre a tartozás. A tartozást nem a hátralékból kell elengedni, ha-
nem a kiszámlázott költségekből. A polgármester figyelmeztetett, 
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hogy a tartozás a hátralékból keletkezik. Ing. 
Rábek kifogásolta, hogy a hátralék minden 
bérlőnél más, mert van, aki havi 100, van, 
aki 200 eurót fizet. A főellenőr kiigazította 
Rábek mérnököt, a lakók többsége 66,38 
eurót fizetett. Ing. Rábek szerint először 
az előlegeket kell összehasonlítani, aztán 
meghatározni a tartozást. Mgr. Vargová azt 
felelte, hogy a község az általa javasoltakkal 
nem tud dolgozni. A polgármester elmond-
ta, hogy október óta mindent megbeszélt a 
képviselőkkel és a megfelelő bizottságok-
kal, mindenki tudott erről a kezdetektől fog-
va. A megoldással az utolsó percig vártunk 
a Városok és Falvak Szövetsége – ZMOS 
nyár óta jelezte a nehézségeket, az állam 
lépéseire vártak. Mgr. Vargová hozzátette, 
hogy vannak olyan városok és falvak, ahol a 
képviselőtestület e folyamatba be sem avat-
kozik, az emberek maguk fizetik ki ezt a tar-
tozást. Az állam se tudja, mitévő legyen, az 
önkormányzatok sem, mi is csak keressük 
a módját. Mgr. Berecz szerint a pénzügymi-
nisztérium irányelvei alapján kell eljárni. Ing. 
Rábek kifogásolta, hogy a fizikai személyek-
nek nem lehet dotációt adni, a polgármester 
kijavította, hogy a községnek megvan ez a 
lehetősége, csak ezt bele kell dolgozni az 
általános érvényű rendeletbe. Ezután egy 
jelenlévő lakos jelentkezett, rákérdezett a 
meleg víz díjának különbségeire az egyes 
lakásokban, a főellenőr elmondta, hogy az 
összeg a vízfogyasztástól függ, minél na-
gyobb a vízfogyasztás, annál több gáz kell 
a víz melegítésére. Mgr. Vargová azzal egé-
szítette ki, hogy a különbségeket az is elői-
dézhette, hogy a 993 és 994-es lakásokban 
rekonstruálták a kazánt, a 995-ös lakásban 
ezt idén kellene megcsinálni. A polgármes-
ter még megemlítette, hogy a 993 és 994-es 
lakásokban a fogyasztás alacsonyabb, mint 
a 995-ösben, s elsősorban a vízfogyasztás-
tól függ a meleg víz ára is. PaedDr. Suba 
PhD. elmondta, hogy a pénzügyminisztéri-
um teljes csődöt mondott, s mindenki más 
is, akinek megfelelő intézkedéseket kellett 
volna elfogadnia. Megállapította, hogy a 
helyzetet a ZMOS-ban is megvitatták, né-
hány falu nem tett ilyen intézkedéseket, de 
szerinte emberi és korrekt, hogy a község 
felvállalja a tartozás 70 százalékát. A képvi-
selők elfogadták az energiaárak növekedé-
se következtében a 2022-es elszámolásban 
kialakult tartozás 70 %-ának elengedését a 
993, 994 és 995-ös lakások bérlőinek.

További információkat érdeklődés 
esetén weboldalunkon  találhatnak. 

I. Mesárošová  

A Morena vízbefojtása
Morena, az ószláv istennő eleink számára a telet és a halált jelké-
pezte. A Morena vízbefojtása és elégetése a tavaszköszöntő népi 
ünnepi szokások része. Legarchaikusabb szokásaink egyike, mely-
nek népszerűsége egyre nő. Fekete vasárnap, 2023. március 26-ra 
községünkben hosszú idő után mi is visszatértünk ehhez a népszo-
káshoz.
Ebben nagy érdeme van Martin Tóthnak, a községi képviselőtestület 

tagjának, a sport-ok-
tatásügyi-, ifjúsági- 
és kulturális bizott-
ság tagjának, aki e 
rendezvény megva-
lósítását javasolta, s 
feleségével gyönyörű 
kiszebábot készített, 
mely a könyörtelen 
istennőt testesítette 
meg. Délután a helyi 
kulturális központ-
ban először kultúr-

műsorra került sor, melyet erre az alkalomra az iskolások mutat-
tak be tanítójuk, Majka Pešková vezetésével. A műsor után a menet 
Morena vezetésével elindult a Vág folyóhoz, ahol a polgármester a 
kiszebábot meggyújtotta és vízbe hajította. Nemigen akart úszni, itt 
a községben bizonyára jobban érezte magát. A Vág partján lévők 
azonban nem is törődtek vele, a felnőttek és gyerekek a magukkal 
hozott nyersanyagból sütögetésbe kezdtek, hisz a hosszú úton meg-
éheztek. A gyerekeknek a tűzoltók és rendőrök is bemutatót tartot-
tak, a népi dallamokat egy harmonikás húzta, a gyereknek azonban 
legjobban az arcfestés tetszett. Az ügyes művésznők dolgoztak is 
ezerrel, de a sor így is mindig hosszú volt. Aki eljött, élvezte a gyö-
nyörű napos délutánt, s a jelenlévők közül senki sem bánta meg, 
hogy részt vett ezen az akción. Úgy tűnik, új hagyományt teremtet-
tünk, s a Morena vízbe fojtása rendszeresen megtartandó esemény 
lesz községükben.
I. Mesárošová

A húsvéti vásár is azon akciók közé tartozik, melyet idén ren-
deztünk meg első ízben. Meghívásunkra tipikus húsvéti árukat 
kínáló árusok érkeztek hozzánk, akik fafaragásokat, gyertyákat, 
ruhát, zöldséget, gyü-
mölcsöt, játékokat, 
mézet, húst és hús-
készítményeket, va-
lamint további termé-
keket kínáltak. Nem 
hiányozhatott a híres 
bableves sem, melyet 
a községi hivatal dol-
gozói, a hírhedt sza-
kácsnők, Katka, Maja 
és Marika készítettek 
el. Sok volt a sátor, 
az árusok frissítőket is kínáltak. A rendezvényhez hozzátartozott 
a kultúrműsor is, melynek keretében bemutatkoztak a helyi isko-
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Társadalmi rovat

  Gratulálunk a jubilánsoknak

  Margita Sedláková
  Veronika Keselyová
  Viktor Herencsár
  Jozef Zúzik
  Vladimír Okruhlica
  Eva Klincková
  Irena Pócsová
  Júliana Zubková
  František Éleš
  Jozef Láng

    
  Újszülöttek

   Sofia Hlavatá
   Marián Vančík
   Lenka Patyiová
   Eliška Šoporová
   Monika Kumanová
   Michal Molnár

     
   Házasságot kőtöttek

   Dávid Šimčík és Laura Lakatošová
   Boris Kovács és Dominika Balážová
   Mário Pernický és Kristína Takácsová
   Kristián Szitás és Cyntia Szombathová

  Elhunytak

   Zdenek Helma, 57-éves
   Jozef Ember, 66-éves
   Štefan Mrázik, 66-éves
   Dominika Silná, 30-éves
   Igor Fülőp, 52-éves
   Mikuláš Láng, 83-éves
   Milan Filo, 58-éves
      

lások pedagógusaik vezetésével. Mindenki türelmetlenül várta, 
hogy K. Tusková, a kulturális bizottság elnöke mikor hirdeti ki a 
csokitojásokat kereső verseny győztesét. A gyerekeket két kate-
góriába osztottuk: öt éves kor alatt, és idősebbek ötéves kor felett. 
Néhányan kosarakat hoztak magukkal, némelyiknek szüleik, 
nagyszüleik vásároltak ilyet a húsvéti vásárban. A kicsiknek ki-
sebb helyen kellett keresniük az elrejtett tojásokat, de olyan ügye-
sek voltak, hogy pár perc alatt mindet felfedezték. A nagyobbak 
alig bírták kivárni a kezdést, türelmetlenül várták, mikor kezdő-
dik a verseny. Kitűnően teljesítettek, majdnem minden gyerek 
talált magának legalább egy csokoládétojást, de hogy ne legyen 
sírás, aki semmit nem talált, azok közt a község alkalmazottai 
osztottak szét csokoládétojásokat.
Bízzunk benne, hogy a húsvéti vásár egyik legközkedveltebb 
rendezvényünkké válik majd.
I. Mesárošová

A Föld napja
Nehezen képzelhető el, hogy évi akcióink közül épp ezen en-
vironmentális ünnepet, a Föld napját hagynánk ki. Idén ez is más 
arculatot öltött. A község kitisztítását nem hét közben, hanem 
szombaton végeztük. Ez a változás pozitívan nyilvánul meg a 

résztvevők számá-
ban, akik a köz-
ségi hivatal előtt 
gyülekeztek. Mgr. 
Berecz üdvözölte 
a képviselőtestület 
és a bizottságok 
tagjait, az admi-
nisztratív dolgo-
zókat, vadászokat, 
a lakosok közül 
érkezett önkénte-
seket és a sok-sok, 

szüleikkel érkezett gyermeket. A résztvevőket két csoportra 
osztották, s mindkettő elindult az előre meghatározott vonalon. 
Megállapíthatjuk, hogy az előző évekkel összehasonlítva a talált 
szemét mennyisége csökkent, ez a pléhdobozok és flakonok le-
adásának is köszönhető. Ennek ellenére mindenfélét találtunk, 
a kellemes tavaszi időben mindenki nagy elánnal látott munká-
hoz. A gyűjtőudvar is nyitva volt, hogy legyen hová hordani a 
szemetet. A rendezvény végeztével mindenki a kultúrház ud-
varán gyűlt össze, ahol megkóstolhatták a finom gulyást, mely 
a jól elvégzett munka jutalma volt. Nagy köszönet illeti a helyi 
szervezetek tagjait, az iskola az óvoda alkalmazottait, a vadászo-
kat, horgászokat, focistákat és mindenkit, aki támogatta rendez-
vényünket.
I. Mesárošová

Májusfaállítás
A májusfaállítás már hagyományosan május elseje előestéjén va-
lósul meg a főtéren. Először  az önkéntes tűzoltók hozták a térre 
a májusfát,, melyet a jelen lévő gyerekek szalagokkal díszítettek 
fel. A jelenlévőket Mgr. Oliver Berecz polgármester üdvözölte. 
A spot-, oktatásügyi- ifjúsági- és kulturális bizottság elnöke K. 
Tusková mesélt e szép népi hagyomány jelentőségéről és felkér-
te az önkéntes tűzoltószervezet tagjait, állítsák fel a májusfát. A 
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A műszaki- és kőzterület-fenn-tartó 
részleg

öntözőkannákat helyeztek el a temetőben

takarítják és karbantartják a közterületeket

felszámolják a község kataszterében található 
illegális hulladéklerakó helyeket

nyilvános zöldterületeket ültetnek
vedúci úseku TVZaOH PhDr. Ladislav Berecz   
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tűzoltók kiváló munkát végeztek, s a májusfa hamarosan a 
harangláb mellett díszelgett. A kultúrműsorban dalokkal és 
táncokkal az iskolások is részt vettek, először volt alkalmunk 
megtekinteni a közeli községből érkezett Rastislavská konopa 
folklór együttest. 
A végén a Fariband játszott, s a jelenlévők közül páran táncra 
is perdültek. A jó hangulathoz a cigánypecsenye és a sült kol-
bász is hozzájárult, hisz enélkül nincs május elseje. A gyerekek 
a popcornnak és a léggömböknek örültek a legjobban, amiket 
megvásárolhattak. Az utcabál a késő esti órákig tartott.
I. Mesárošová

A fasizmus feletti győzelem napja
1945. május 8-án Németország kapitulációjával véget ért Eu-
rópában a második világháború. A konfliktus, mely emberek 

millióinak életét 
követelte, köz-
ségünket sem 
kerülte el. A te-
metőben lévő 
háborús áldo-
zatok emlékmű-
vére azon lako-
sok neve került, 
akik elestek a 
háborúban. Az 
elesettek jegy-
zéke nem teljes, 

azon tornóciak nevei sincsenek rajta, akik sebesülés és egyéb 
okok miatt később hunytak el. Az áldozatok közt katonák, ci-
vilek is vannak, de olyanok is, akiknek egyetlen bűnük az volt, 
hogy zsidók voltak. Koncentrációs táborokba kerültek, s bár a 
világégés előtt több mint negyvenen éltek itt, csupán három 
tért vissza. A II. világháború életeket tett tönkre, árvákat, öz-
vegyeket, rokkantakat, elhagyott házakat, földig égett falvakat 
hagyott hátra, a vagyonban és a kulturális örökségben is fel-
becsülhetetlen károkat okozott. Május 28-án a háború áldoza-
tainak emlékére Mgr. Berecz polgármester koszorút helyezett 
el az elesettek emlékművénél néhány képviselő, Ing. Ábra-
hámová, Ing. Hlavatý, M. Tóth és K. Tusková kíséretében. A 
megemlékezésen jelen volt K. Jarošová, az önkéntes tűzoltók 
elnöknője és Mario Tomašovič parancsnok is.
I. Mesárošová

Motorosok találkozója
2023. május 20-án szombaton az egészségügyi központ előtti 
réten került sor a motorosok találkozójára, melyet most har-
madszor a község szervezett meg. Ilyen rendezvényre első 
alkalommal 2013-ban, Ing. Hrabovský polgármester idején 
került sor a község első írásos emlékének 900. évfordulója al-
kalmából, melyet Ing. Hlavatý Autósiskolája szervezett hosz-
szú éveken keresztül. Az autósiskola tulajdonosának lánya, 
PaedDr. Jazmína Székházi Hlavatá már tíz éve süti a muffi-
nokat a találkozó résztvevőinek, ezt a hagyományt most sem 
szegte meg. A térség egy-kettőre megtelt motorokkal, me-
lyeket a jelenlévők nagy érdeklődéssel nézegettek. A község 
polgármestere mindenkit üdvözölt, utána a színpadot a Karol 
Daniš Zeneiskola ifjú dobos-tehetségei foglalták el. Az ütő-
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A falu életéből
hangszeres showt, amit előadtak, nagy elismerés-
sel és tapsviharral jutalmazták.
A cyklotrial világbajnoka, 
Ján Kočiš a motoros talál-
kozóra ún. outdoor trial 
show-val készült, s bemu-
tatta művészetét. A közön-
ségből önkénteseket vá-
lasztott ki élő akadálynak, 
de kipróbálhatták a speciá-
lisan beállított kerékpárt is, 
melyen egyetlen métert se 
lehetett megtenni, mivel az 
első kerék fordított irányba 
fordult, s ezen a nézők jókat 
derülhettek. Polgármesterünk se maradt szégyen-
ben, ő moderálta ezt az aktivitást, s maga is részt 
vett az ún. funny kerékpá-
ron való biciklizésben.
Ezután a motorkerékpá-
rokat megáldották, majd a 
kedvderítő motorozás kö-
vetkezett a faluban a köz-
ségi rendőrök jelenlétében. 
A réten lévők addig verse-
nyeztek, vagy megnézték 
az olasz márkájú csodála-
tos gépkocsikat, melyek-
kel a rendezvényre a Nyu-
gat-szlovákiai Alfa Romeo 
klub tagjai érkeztek. 
A kiváló hangulatot az erős zápor se ronthatta el, 
felfrissült tőle a levegő, s a zenés fellépésektől sem 
tántorította el a nézőket. 
Először a Hrubý Domáci Produkt együttes lépett 
fel, őket követte a Konflikt, mely a csehszlovák 
punk-rock legendájának tekinthető. Eljátszották 
ismert slágereiket, sok rajongó táncra is perdült. 
A jó szórakozáshoz a finom frissítő is hozzájárult, 
volt sör, kofola, cigánypecse-
nye, sült kolbász. A gyere-
keknél a pattogatott kukori-
ca volt a sláger. Köszönjük 
mindenkinek, aki segített 
megvalósítani ezt a jól si-
került akciót, legnagyobb 
köszönet azonban Önöknek 
jár, akik részvételükkel tá-
mogatták ezt a rendezvényt.
I. Mesárošová

A gyermeknap
Községünkben 2023. júni-
us 30-án, szombaton tartottuk a gyermeknapot. A 
gyerekeknek játékkal, szórakozással, aktivitások-
kal teli délutánt szerveztünk.  Az iskola és óvoda 
zsákban ugrálást, akadályfutást, célba dobást és 

alkotóműhelyeket szervezett. 
A Hubert Arrows íjászklub íjászbemutatót készí-

tett elő, a gyerekek ugrá-
lóvárban bolondozhattak, 
mesefigurával fotózkod-
hattak, a bohós különféle 
figurákat formált léggöm-
bökből, és glittertetoválás 
is volt. Önkéntes tűzoltóink 
bemutatták technikájukat, a 
községi hivatal a készséges 
lakosoknak köszönhetően 
retro játék kiállítást szerve-
zett, mely kicsik-nagyok ér-
deklődését felkeltette. Nem 

feledkezhetünk meg a palacsintasütő verseny első 
évfolyamáról se, melybe öt csapat kapcsolódott 

be. Legfőbb feladatuk a pa-
lacsintasütés volt, melyet a 
gyerekek és felnőttek öröm-
mel fogyasztottak. A végén 
a zsűri mintákat gyűjtött, 
hogy kihirdethesse a győz-
test. 
A harmadik a Csemadok 
csapata lett, a második a 
nyugdíjas egyesület, a győz-
tesek pedig az önkéntes tűz-
oltócsapat ifjú leánytagja 
lettek. Minden versenyző-

nek köszönjük, mert a cél a palacsinták biztosítása 
volt a közönségnek, mely az ügyes csapatoknak 
köszönhetően nagyon jól ment, csak úgy égett ke-
zük alatt a munka. A gyerekek kipróbálhatták a 
slacklint, a kötélen járást, ezt Ing. Bergendi Gábor 
biztosította nekik.
A meglepetés a rendezvény végére került, a köz-
ségi hivatal a gyerekeknek finom gyümölcstortát 
készíttetett, mely nem csak szép volt, de minden 

gyereknek nagyon ízlett. 
Mindenkinek köszön-
jük, aki hozzájárult a 
rendezvény sikeréhez: 
Katka Batyková (játékok 
kölcsönzése a kiállatás-
ra), Alojz Eremiáš, Má-
ria Pešková, Martuška 
Petrovičová és a helybé-
li iskola. Minden gyer-
meknek és szülőnek 
köszönet azért, hogy 

részvételükkel támogattak bennünket és ve-
lünk töltöttek egy kellemes délutánt.

I. Mesárošová
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…turistanapló
A DO Fénix Tornóc kétnapos ismeretterjesztő 
kirándulást szervezett cseh szomszédainkhoz. 
Első állomásunk Telč városa volt. Meglátogat-
tuk a várat, mely 1992-ben a város történelmi 
központjával együtt bekerült az UNESCO vi-
lág kulturális örökségének 
jegyzékébe. A vár rekonst-
rukciója miatt csak egy 
részt nézhettünk meg – az 
utolsó tulajdonos lakását, 
melynek berendezése ere-
deti állapotában található. 
A várlátogatás érdekes ré-
szét képezte a 8000 kötetes 
könyvtár. A vár és főtér 
után Želiv községbe ve-
zetett utunk, mely Hum-
polec közelében található. 
E falu legfőbb nevezetessége a kolostor, mely 
1139-ben létesült. Természetesen ide is bemen-
tünk, s megnéztük a csodálatos Szűzmária Szü-
letése Templomot. 
A kolostort néhányszor átépítették, A múlt-
ban szívesen keresték fel pihenés céljából Josef 
Čapek, Mikoláš Aleš és Jiřina Jirásková is. Az it-
teni premontrei szerzetesek lelki tevékenységük 
mellett a saját kolostori vendéglőjüket, szállás-
helyüket és sörfőzdéjüket  
is üzemeltetik. A kolostori 
sörfőzdét is megtekintet-
tük, kóstolóval együtt, s 
élveztük a régi szárnyban 
való elszállásolást is.
Másnap Brünnbe látogat-
tunk Špilberk várába. A 
kazamaták a vár építészeti 
kuriózumába tartoznak, s 
az egyik leglátogatottabb 
turistaattrakciót képezik. 
Küldetésük szempontjából a kazamaták a leg-
keményebb börtönnek számítottak a különösen 
nehéz bűnözők számára. Mi a folyosókon jár-
kálva megtudtuk, hogy a híres Babinský rabló 
14 évet töltött itt 20 évnyi büntetéséből.
Ismeretterjesztő kirándulásunk végén megte-
kintettük a lednicei várat a hozzá tartozó gyö-
nyörű kertekkel. Kirándulásunk sikeres volt, 
számos ismeretet és rengeteg élményt szerez-
tünk.
Azt mondják, „jobb egyszer átélni, mint száz-
szor hallani”. S mi még rengeteg ilyesmit sze-
retnénk látni.

Katarína Tusková

Beíratások az első évfolyamba
A kötelező iskolalátogatás azon tanévvel kez-
dődik, amely a gyermek hatodik születésnap-
ját követi, és iskolaérett. A törvényes képviselő 
köteles bejelenteni gyermekét az alapiskolába. 

A tanuló abban az iskolai 
körzetben teljesíti az is-
kolalátogatást, ahol állan-
dó lakhelye van, ha csak 
törvényes képviselői más 
iskolát nem választanak. 
Az iskola előtt értékelni 
kell a gyermek fejlettségi 
szintjét, tehát hogy iskola-
érett-e. A gyermekek több-
sége hat éves korára is-
kolaérett. De ez a kor nem 

mérvadó. Iskolánkban a 
beiratkozásra április 3-5-én került sor, melyen 
30 gyermek vett részt. Az új tanévben 20 kis el-
sőst üdvözölhetünk, akiknek sok jó jegyet és ta-
nulási kedvet kívánunk. Köszönjük a bizalmat, 
s azt, hogy iskolánkat választották.
A Nárciszok Napja nyilvános gyűjtés 27. évfo-
lyamát a Rákellenes Liga szervezte, erre 2023. 
04.20-án került sor. Tanulóink ebbe az önkéntes 
gyűjtésbe is bekapcsolódtak, járták a falu utcáit, 

pénzadományokkal fejez-
ték ki együttérzésüket, s 
egész nap hordták mellü-
kön a sárga nárciszt. Szív-
ből köszönjük! Diákjaink a 
lakossággal együtt 594,35 
euróval járultak hozzá a 
gyűjtéshez.
Iskolánkban 2023.05.17-én 
KÉK GOMB UNICEF 2023 
címen is folyt gyűjtés, me-
lyet a háborús területeken 

vagy természeti katasztrófák sújtotta területe-
ken élő gyermekeknek szerveznek. A világon 
gyermekek milliói szenvednek, s mi is reményt 
jelenthetünk nekik. Kis kasszába gyűjtöttük a 
pénzadományokat, így segítettünk nem csak 
a humanitárius krízisben élő gyermekek lelki 
egészségét, hanem a szlovákiai gyerekekét is. 
132,48 eurót szedtünk össze. Köszönjük min-
denki jó cselekedetét.
Bár nálunk az apák napjának még nincs ak-
kora hagyománya, mint az anyák napjának, a 
világban már egyre nagyobb népszerűségnek 
örvend. Jó alkalom ugyanis arra, hogy a család-
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ban hangsúlyozzuk az apa szerepét a gyerekne-
velésben, s élvezzük az együtt töltött perceket. 
Ez alkalomból II.A osztályosaink meghívták 
az apukákat és a nagyapákat a tanításra, ahol 
együtt töltöttek egy kis 
időt. Az apák és nagy-
papák emlékeztek a régi 
időkre, amikor még ők 
ültek az iskolapadban és 
írták a leckét, amit a tanító 
néni mondott, tornaórá-
kon pedig fociztak.
A Szlovákiai Csalogány 
énekverseny járási fordu-
lóján iskolánkat a VI.A 
osztályos Dominika Šáši-
ková képviselte, aki kategóriájában az I. helyet 
szerezte meg, és bejutott a kerületi versenybe. 
Dominika 2023.6.8-án a kerületi versenyen is re-
mekelt, 2. helyen végzett. Dominikának szívből 
gratulálunk és köszönjük, hogy sikerrel képvi-
selte iskolánkat.
Katarína Tusková

Természetiskola a Lomnistában
2023. május 29-én beültünk a Robitour autó-
buszába, mely elszállított minket a Lomnistá 
rekreációs központba, mely az Alacsony-Tatrá-

ban, Jasenie falucska mellett található. A csodás 
környezetben egy hetet töltöttünk. Elszállásolás 
után sétánk során megcsodálhattuk az ottani 
gyönyörű természetet. Kedden tanultunk és 

ebéd után hosszabb túrá-
ra mentünk, sportoltunk, 
versenyeztünk.
Szerdán a Bystrianksá-i 
barlangba kirándultunk. 
Ebéd után kincset keres-
tünk, s kvízt rendeztünk a 
barlanggal kapcsolatban. 
Csütörtökön gyermeknap 
volt. Ebéd után csapatver-
seny várt minket, sütöget-
tünk, s értékeltük az erdei 

iskolát.
Minden este közös programunk volt.
Hazafelé pénteken megálltunk az erdő- és 
famúzeumban, s fagyit is ettünk. Hazafelé úton 
az autóbuszban felhangzott a Horehronie him-
nuszunk, melyet az erdei iskolában naponta 
énekeltünk. Délután kettőkor már szüleinkkel 
találkoztunk, s élményekkel megrakodva ér-
tünk haza.

Mgr. Ingrid Fülöpová  

Szeniorok aktivitása
A nyugdíjasok egyesületének tornóci alapszervezete ezekben a 
hónapokban sem henyélt. 2023. május 16-án Močenokon járási 
sportversenyre került sor, ahol  hat tagú csapatunk is részt vett: 
Jolana Hečová, Oľga Járošiová, Oľga Chovancová, Ing. Juraj 
Csirik, Michal Takáč és František Slivoň. Pszichikalilag Katarína 
Zalubelová és Katarína Csiriková támogatott bennünket. Mgr. 
Oliver Berecz polgármester úr is drukkolt nekünk. Sikeresen sze-
repeltünk, 6 érmet sikerült szerez-
nünk. Oľga Chovancová tekében 
aranyat, célba dobásban ezüstöt, 
gránátdobásban bronzot szerzett, 
Ing. Juraj Csirik aranyat nyert célba 
dobásban, Jolana Hečová ugyan-
ott és a tekében bronzot. Összesí-
tésben a csapat első lett.
2023. 6. 7-én megrendeztük az 
Arany Kezek kiállítást, ahol a 
szépség, ügyesség és művészet 
ötvöződött. Cél a tapasztalatcse-
re, inspiráció, a jó ötletek, techni-
kák elsajátítása volt a szeniorok között. A történelem megértése 
nélkül nem érthetjük meg a jelent se. Ez a gondolat már tavaly 
is inspirált bennünket. Most is megrendeztük a kiállítást, hogy 
így közelebb hozzuk a múltat a fiatalokhoz, megmutassuk nekik, 
hogy hogyan éltek őseink régen a falukban, hogyan játszottunk, 
hogyan múlattuk az időt retró játékokkal, s azt is hogyan töltjük 
az időnket most. A kiállítás mellett retro kiállítást is rendezni – ezt 

kalandként éltük meg. Nem tudhattuk ugyan, hogy ilyen kiállítás 
iránt lesz-e érdeklődés, lesz-e elég kiállítandó tárgy. Elhatároztuk, 
hogy összekötjük az Arany Kezek járási kiállítást, melyet idén is 
mi rendeztünk ezzel a gondolattal, s a retro tárgyakat iskolásaink 
alkotásaival együtt állítottuk ki. A kiállításon a tornóci nyugdíjaso-
kon kívül a močenoki, hájskei, vágsellyei nyugdíjas egyesületek 
is részt vettek, 28 kiállító hozott több mint 500 kiállítandó tárgyat. 
Örültünk, hogy kiállításunkat eljöttek  megnézni az iskolások, 

óvodások is. Nagyon tetszett neki, 
hallgatták a nyugdíjasokat, érdekel-
te őket, hogyan, mire használták az 
egyes régi eszközöket, mi a nevük, 
s a kézimunkák iránt is érdeklődtek. 
Ezáltal is felkeltettük az érdeklődést 
gyönyörű hazánk, Szlovákia iránt, 
elmélyítettük a hazaszeretetet, s 
nekünk, szépkorúaknak ez a leg-
főbb küldetésünk. Most, a rohanó 
világban, amikor semmire sincs 
idő, nekünk, időseknek kell tennünk 
azért, hogy népi hagyományainkat, 

népviseletünket, táncainkat, dalainkat megőrizzük és átadjuk 
gyermekeinknek, unokáinknak. Kulturális örökségünket védeni, 
óvni, s főleg gyarapítani kell. Azt mondják, ha a hagyományok, 
népviseletek, énekek eltűnnek, vele együtt eltűnik a nemzet is, s 
ezt mégsem akarhatjuk, s nem is engedhetjük meg.

Jolana Hečová
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Az önkéntes tűzoltók naplójából
Ez a félévünk rendkívül tarka és ünnepélyes volt, de vegyük sorjában.
Január: nyugodt, beavatkozásoktól, akcióktól mentes.
Február: 1. számú beavatkozás – 2023.02.06. estefelé a KOS Nitra 
segítséget kért egy močenoki családi háznál keletkezett tűz eloltásá-
hoz. A tüzet megfékeztük, de 22 óra 14 percig tartott.
Március: 2023.03.11 – évzáró gyűlés a községi hivatal üléstermében. 
Ez évben, mint küldöttet és vendéget az országos önkéntes tűzoltó-
szervezetből KISS Lászlót hívtuk meg.  A vendégeket és tagokat az 
elnöknő üdvözölte, ezután a gyűlés a 
következő programpontok szerint foly-
tatódott:
- jegyzőkönyvvezető és hitelesítő vá-
lasztása
- az önkéntes tűzoltók vezetőségének 
jelentése a 2022-es tevékenységről – 
előadta Tibor Barczi
- a tűzoltóifjúság 2022-es tevékenysége 
– Denisa Mocková ismertette
- a revíziós bizottság nevében Tibor 
Barczi a tűzoltók vagyonával való gaz-
dálkodásáról adott elő jelentést 
- a 2023-as év munkatervét és fő fel-
adatait Katarína Jarošová ismertette
- ami a tagságot és a vezetőséget illeti, hivatalosan 4 új tagot vettünk 
fel, akiknek átadtuk a tagsági könyvet, egy tag, egy ifjú lány kilépett a 
szervezetből
- szakmai felkészülés és továbbképzés a 2023-as évre – az elnöknő 
és a küldött Kiss úr is arról tájékoztattak, hogy iskolázást terveznek az 
új tagoknak és a megelőzőknek is, eddig még nem ismert az időpont, 
de időben közzétesszük
- ezután vita következett – az elnöknő köszönetet mondott Oliver Be-
recz polgármesternek, hogy rövid időn belül készen lett az új tűzol-
tószertár. Ezért mindenkinek óriási köszönet jár. A vitában a polgár-
mester, Oliver Berecz is felszólalt. Szeretné ünnepélyesen is átadni a 
tűzoltószertárat s ezt összekötni Szent Flórián szobrának megkoszo-
rúzásával. Arról is tájékoztatott, hogy ez a szobor felújításra kerül. Már 
megszólítottak egy restaurátort, aki felméri a felújítási munka össze-
gét. A vita további hozzászólásokkal folytatódott.
Az évzáró 18.30 órakor ért véget.
2023.03.26. – tűzvédelmi őrjárat a Morena 
Vághoz való kivitelekor
Április – 2023.04.01. a község húsvéti vá-
sárt rendezett – erről sem hiányozhattunk. 
Új tagjaink sóba elrakott medvehagymával, 
pogácsával, cukorkával kínáltak bennün-
ket, a gyerekek tojást festhettek
2023.04.29. - fiataljaink, lányok és fiúk két 
csoportban vehettek részt Gáňban a sport- 
és honvédelmi versenyen. Az út hossza 3 
km volt, csomót kellett kibogozni, kérdé-
sekre kellett felelni a tűzoltással és a tűzol-
tó berendezésekkel kapcsolatban, lövészet 
is volt. Az esős napon az igényes verseny-
ben tanúbizonyságot tettek arról, hogy 
tudnak küzdeni. A 16 jelentkező közül a 9. és 13. helyen végeztek. 
Rastislav Naď lövészetben első lett. Minden sikerük örömmel tölt el. 
2023.04.30. – évente ilyekor kerül sor a májusfa felállítására. Jól ösz-
szeszokott csapatként az önkéntes tűzoltók probléma nélkül állították 
fel a májusfát. Ezt megelőzően az iskolások és óvodások színes sza-
lagokkal díszítették a fát. Ezt műsor és mulatság követte a községi 
hivatal szervezésében.
Május: 2. számú beavatkozás – 2023.05.01. – darazsak likvidálása a 
Fő utcán lévő családi házban

2023.05.08.  – a tűzoltószertár ünnepélyes átadása
Nekünk, az önkéntes tűzoltószervezet tagjainak ez nagybetűs NAP 
volt. Régóta vártuk, s ehhez illően szép ünnepélyt szerveztünk. Az ün-
nepség előtt megkoszorúztuk Szent Flórián szobrát, majd átmentünk a 
szertár épületéhez. Sok volt a meghívott vendég – a képviselőtestület 
tagjai, a DPO SR körzeti szervezetének vezetősége, szponzorok, a 
környező falvak tűzoltói, községünk lakossága. Oliver Berecz beszé-
de után Katarína Jarošová elnöknő köszönetet mondott mindenkinek, 
aki részt vett az átalakításban, és Mario Tomašovič parancsnokkal 

együtt köszönőleveleket adott át. Ez-
után az önkéntes tűzoltók országos 
szövetsége körzeti szervezetének 
elnöke, Štefan Sýkora kitüntetéseket 
adott át tűzoltószervezetünk tagjainak. 
Nem hiányozhatott az épület, technika 
és a tagok lelkészek általi megáldása 
sem. Az áldásra elfogadta a meghívást 
Mgr. Šimúnek, plébániai adminisztrá-
tor és elődje, ThDr. Solčiansky is. Az 
elnöknő végezetül köszönetet mon-
dott mindenkinek, aki időt szakított és 
eljött az átadásra, mindenkit frissítőre 
invitált. Gulyást főztek, csapolt sört és 
kofolát kínáltak. A gyerekek édességet 
és dzsúszt kaptak, ugrálóvár is volt. Ki-

próbálhatták a slággal való tűzoltást, s megtekinthették technikánkat 
is. A közös helyiségben fényképeket, okleveleket, kupákat állítottak ki, 
melyeket a múltban és most szereztek, megnézhették, hogyan műkö-
dött a tűzoltószervezet az elmúlt években, s milyen a mostani mun-
kánk. Ezúton mondok köszönetet Iveta Mesárošovának a régi fotók, 
kupák, oklevelek összegyűjtéséért, továbbá Pákozdy úrnak, aki régi 
ünnepi egyenruhát kölcsönzött. Köszönjük a községi hivatal összes 
dolgozójának segítségét, köszönjük mindenkinek, aki részt vett az át-
alakításban, hozzájárult, hogy legyen hol találkoznunk, s legyen hová 
elhelyeznünk a technikát. KÖSZÖNJÜK!
2023.05.13. – részt vettünk a Šaľa FEST gulyásfőző akcióján. E ren-
dezvény bevételét a sérült gyermekeknek fogjuk átadni.
2023.05.20. – motoros találkozó. Ezt a község szervezi. Már második 
alkalommal zajlott az egészségügyi központ előtt. Nagyszabású ak-
ció volt, sok résztvevővel. Itt sem hiányzott technikánk bemutatása, 

verseny is zajlott gumitömlő felteke-
résében.
2023.05.28. – 3. számú beavat-
kozás. A játszótéren a harangnál 
lévő fára méhraj telepedett le. Tibor 
Barczi és Lukáš Mocko vett részt a 
beavatkozásban.
2023.05.30. – gyermeknap az óvo-
dában, tűzoltóink a községi rend-
őrséggel és az ODI Šaľa tagjaival 
együtt a kultúrház udvarán bemu-
tatták technikájukat és beszéltek 
munkájukról. A gyerekeket főleg a 
tűzoltóautó érdekelte.
Június: 2023.06.03. – községi 

gyermeknap. A község ezt az akciót a falu összes gyermeke számára 
szervezte. A sokszínű program mellett technikánk is bemutatkozott, s 
a palacsintasütő-versenybe is bekapcsolódtunk. Tűzoltóinkat Tamara 
Kubovičová, Sarah Kleinhapper és Marcela Hulalová képviselte. A pa-
lacsinta mindenkinek ízlett.
Most esős napokat élünk meg, de eljön a hőség is. Az elkövetkező 
hónapokban a forró napok idején a tűzesetek száma is nő. Kérem a 
község lakosságát, ne rakjanak tüzet, ne égessék a száraz füvet ott, 
ahol elterjedhet a tűz. Köszönöm!                Katarína Jarošová      
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A Farao Lovas Klub díjat hozott Tornócra az 
European Silver Cup-ról

Ema Dudonová, a Farao Lovas Klub tagja március végén lovával, a 
Little Gold Powerral részt vett az European Silver Cupe versenyen 
a galántai Ezüst-tónál. A voltízsversenyző ezúttal western-nyereg-
be ült és megmutatta, hogy játszva megüli a lovat a gimnasztikából 
indulva a gyorsasági western sportokban is. A komoly konkurenciá-
ban a barell race sportágban ezüstöt szerzett 16,7 másodperccel, a 
pole bendingben pedig szintén ezüstérmes lett 23,4 másodperccel.

A Farao ismét győzött
A sikeres Barel Cupe után a Farao Klub voltízs lovasai lovaikkal 
együtt felkerekedtek a Tátra alatti első versenyre. A hrabušicei 
KQM rancson hűvös idő fogadta őket. Az anyagi helyzet miatt csak 
három versenyző utazhatott ki egy lóval, ennek ellenére minden 
kategóriában, ahol indultak, érmet szereztek, és Constantin nevű 
lovuk a páros versenyben a legjobb ló címet szerezte meg. Ka-
tarína Nagyová kompromisszum nélkül győzött az idősebb nők 
kategóriájában. A junioroknál Ema Dudonová ezüstöt szerzett, 
kolléganője, Natália Simonicsová, aki 
egyéniben először indult, a 9. helyen 
végzett. A párosban is Tornócra ván-
dorolt az arany, Ema Dudonová és 
Katarína Nagyová jóvoltából. Bízunk 
benne, hogy a Farao klub versenyzői 
továbbra is csodásan képviselik majd 
Tornóc községet.
A Farao folytatja az érem-

hadjáratot
A Farao Dunatőkésen, a Szlovák 
Voltízskupán is részt vett. Versenybe 
szálltak Szlovákia többi voltízs klub-
jával, s ismét érmeket hoztak Tornóc 
községnek. Vladimíra Lenčéšová edzővel és a Plutó lóval sikerült 
győzniük a juniorok kategóriájában. A további aranyérem a 9 éven 
aluli gyerekeknek köszönhetően lett a miénk (Laura Lenčéšová 
edző, Furioso), s itt a klub harmadik gyermekcsoportja bronzot 
szerzett a Furioso lóval, mely a csapatversenyek legjobb lova lett.
Ema Dudonová a juniorok egyéni versenyében Constantin nevű lo-

vával Vladimíra Lenčéšová idomárral ezüstöt szerzett. Az idősebb 
gyerekeknél Katarína Nagyová is ezüstöt harcolt ki Constantin 
nevű lovával, a fiatal Don Dalival pedig bronzot kapott, mindket-
tő idomára (lonzsér) Vladimíra Lenčéšová. A fiatalabb gyerekek 
egyéni versenyében a Farao ismét dobogóra került Chloe Kádáro-
vá ezüstjének köszönhetően (Vladimíra Lenčéšová, Plutó). Az utol-
só kategóriában se maradtunk le az éremről. Ema Dudonová és 
Katarína Nagyová a Constantin lóval Vladimíra Lenčéšová edző-
vel ezüstérmet nyert, s ismét bizonyította, hogy a Farao minden 
verseny minden kategóriájában képes érmet szerezni, akár hazai 
versenyről, akár világkupáról van szó.

A Farao Motešicéről is érmet hozott
A motešicei lovardában most először került sor voltízs verseny-
re. A lovasklub 5  kategóriában indult, négyben győzött, egyikben 
ezüstérmes lett. Az első aranyat Ema Dudonová kaparintotta meg 
a juniorok egyéni versenyében (Vladimíra Lenčéšová, Constantin). 
Ezzel a lóval az idősebb gyerekeknél Katarína Nagyová is arany-
érmes lett. A junior csapat Ejfél Plutó lovával (idomár Vladimíra 
Lenčéšová) szintén aranyat szerzett. A 9 év alatti gyerekek se 

maradtak alul, Furioso lovukkal (Lau-
ra Lenčéšová lonzsér) szintén arany-
érmesek lettek. Az ezüstérem Nelka 
Pčolováé lett, aki a 9 év alatti gyere-
kek egyéni versenyében szerzett ér-
met (Laura Lenčéšová - Furioso).
A Farao a világkupában is 

pontot szerzett
A világkupára, mely az osztrák Stadl 
Paura városában zajlott, a Farao Lo-
vasklub versenyzői is elmentek sze-
rencsét próbálni. Katarína Nagyová 
és Ema Dudonová Constantin lovuk-
kal a maximumot hozták ki magukból. 

A végső értékelésnél a fiatal Katarína Nagyová ezüstérmet szerzett 
a 14 év alatti gyerekeknél, Ema Dudonová pedig a junior kategóri-
ába épp csak nem teljesítette az Európa bajnokságra való minősí-
tést a svéd Flyingebe.

Vladimíra Lenčéšová

A Föld napja
A Nimród vadászegylet is évente be-
kapcsolódik a Föld napja rendezvény-
be, idén a vadászterület takarítására 
április 29-én került sor. Ha néha rá is 
jött az eső, sikerült összeszednünk a 
szemetet, mely nem tartozik a termé-
szetbe.
Megállapíthatjuk, hogy jóval kevesebb 
van belőle, mint az előző években, itt a 
felvilágosítás és a tiltótáblák sokasága 
is segített, valamint az is, hogy kamera-
rendszer figyeli a területet.
A szemét mennyiségének csökkenését 
pozitívan értékeljük, de továbbra is har-
colnunk kell a felelőtlen egyének ilyen 
cselekedetei ellen. 
Üdvözlettel     
Jaroslav Marček 
Nimród Vadászegylet, Tornóc

Tavasztól az idény kezdetéig
Tornóc község a Föld napja alkalmából évente olyan akciót szervez, melybe a „Tisztítsuk meg községünket” 
keretében a község társadalmi szervezetei és az iskola is bekapcsolódik. A rendezvény a község szélesebb 
környékének kitisztítására, rendezésére irányul. Mint a Szlovák Horgászszövetség körzeti szervezete, ez év-
ben is bekapcsolódtunk az akcióba, s brigádot szerveztünk az Amerika III. holtága horgászterületen. Az ideális, 
gyönyörű tavaszi időben sokat megcsináltunk, 25 tagunk volt jelen, s Alojz Čelítko szponzornak köszönhetően 
a technikát is megkaptuk. A nádat levágtuk, összegereblyéztük és elszállítottuk, levágtuk a gallyakat, a fák és 
bokrok gyökérkinövéseit, a gödröket kaviccsal szórtuk be a terület bekötőútjain és a Vághoz vezető úton, meg-
trágyáztuk a tavaly kiültetett fákat, ellenőriztük a fogasok ívófészkeit, melyek viszonylag jól meg voltak rakva 
ikrákkal.Amikor csónakkal vízre szálltunk, megigazítottuk a jégmadarak fészkelőhelyeit is, amelyekből egy pár 
már visszatért s megfelelő helyet keresett. A község által biztosított technikának és Tibor Batyka készséges 
segítségének köszönhetően egy kupacba raktuk az idehordott kavicsot is, s úgy takarítottuk ki a horgászterület 
bekötő útjaihoz vezető területet, hogy kaszálással ismét rendbe hozható legyen, s az összegyűjtött anyag jó 
ideig szolgálhassa majd az útjavítást. A jól elvégzett munka után ízletes gulyásra hívtak, melyből minden ren-
dezvényen részt vevő kapott a kultúrház udvarán. 
A viszonylag esős tavaszkezdet azt eredményezte, hogy a horgászterülethez vezető bekötő utak eléggé feláz-
tak s néhány áthaladás úgy tönkretette az utat, hogy további anyagra volt szükség. Daniel Rotek és Dezider 
Marček kollégák kezdeményezésének köszönhetően a mély keréknyomokkal teli, Vághoz vezető utat ismét 
rendbetettük. Kérünk mindenkit, főleg a négykerekűvel és terepjárókkal közlekedőket, hogy esőben és közvet-
lenül eső után fölöslegesen ne járjanak ezen az úton és ne tegyék tönkre azt. Sok munka, amíg újból rendbe 
tesszük, hogy ott személyautókkal, kerékpárral és gyalogosan is lehessen közlekedni.
A hagyomány nagyon szép dolog. Mindig szívesen emlékezünk a jóra, szépre, hasznosra, tanulságosra, 
értékes, gazdag dolgokra életünk vagy valamilyen közösség életéből. Örülünk, hogy horgászszervezetünk-
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ben is van egy kis csoport, mely már néhány éve őriz egy szép szokást, 
minden tavasszal lekaszálja a partot, a horgászterületeket, megtisztítja a 
Vízállás holtágát, mely a Vágsellyei Városi Szervezethez tartozik, de hor-
gászszervezetünk gondozza. A csoport szabadidejében megszervezi ezeket 
a munkákat, s csak a kész foto-dokumentációval jelentkezik. Ez kiváló pél-
dája annak, hogyan dolgozhatja le valaki  a brigádóráit. Ezúton is köszönjük 
Roman Kissnek, Karol Šišláknak és Adrien Bencznek is, hogy őrzik ezt a 
szép szokást.
A viszonylag esős tavasz zölden tartotta a természetet, tele volt élettel, s 
ezt mindenki észrevette, aki kiment a természetbe. Ebből kifolyólag főként 
a partkaszálás és az idényre való felkészülés volt a leggyakoribb tevékeny-
ség. A horgászterületek vizéből mintát vettek, melyeket elemeztek. Legrosz-
szabb eredmények a Vízállás holtágánál voltak, ahol évek óta gond van a 
víz minőségével. Eddig a halakon ez nem mutatkozott meg.
Május 13-án az Amerika III. holtágánál a vágsellyei városi szervezet május 
10-i engedélye alapján ellenőrző fogások horgászbottal való kiemelésére 
került sor a halak egészségi állapotának vizsgálata céljából, mivel április 
kezdete óta 112 db K2-es és K3-as ponty pusztult el 1:3 arányban. Három 
pontyon kisebb mértékű bőrbetegség jelei mutatkoztak. Egyetlen kifogott 
hal kopoltyúján se volt nekrotikus károsodás és paraziták általi fertőzést se 
állapítottak meg.
A lehalászáson azok a tagok vettek részt, akik rendszeresen bekapcsolód-
nak tevékenységünkbe, részt vesznek a brigádokon, melyeket szervezünk. 
Ez a lehalászás egyúttal jutalom is volt aktivitásukért. Mindenki számára 
ízletes vadgulyást készítettünk, melyet a vadászoktól kaptunk, akiknek ez-
úton is köszönjük, és a sült hekket is. A tagok feleségei ízletes kalácsot is 
sütöttek, amely desszertként szolgált az ebéd utáni kávéhoz. A finom étel és 
frissítő után beszélgetés következett különféle témákban. Oliver Berecz pol-
gármester úr is meglátogatott minket, aki szükségleteink szerint támogatja 
tevékenységünket. Eljött közénk a vágsellyei városi képviselő, Robert And-
ráši, aki egyben Nyitra megyei képviselő is és kollégáival Veľké Zálužie-ből 
érkezett. Andráši úr arra kért, hogy az akciót Anna Zemanová parlamen-
ti képviselő is eljöhessen megnézni, aki a Szlovák Nemzeti Tanácsban a 

környezetvédelemmel foglalkozik s Zöld csapata számára ötleteket gyűjt 
a régiókból. A polgármesterrel folytatott nem formális beszélgetésben a je-
lenlévőkkel a szemétégető problémáját is érintettük, elmagyaráztuk nekik, 
miért ellenezzük a megépítését ezen a területen, amelyet úgy is szennyez 
már egy vegyi üzem. A képviselő asszony érdeklődött tevékenységünk és a 
horgászok problémái iránt. Bemutattuk neki horgászterületeinket, elmondtuk 
a hozzájuk és a környékhez fűződő történelmi érdekességeket. Megismer-
tettük őket azzal is, hogy községünk környékét milyen környezetvédelmi 
problémák nehezítik. Horgászati szempontból főként a királyfai vízierőmű 
áldatlan hatására mutattunk rá, mely szisztematikusan teszi tökre a folyó 
életét. Ez valamennyi vági erőmű, víztározó problémája, s ezeket szerinte 
is a működtetőkkel kell rendezni manipulációs rend alapján. A környéken 
tett rövid séta után visszatértünk az Amerika III. tóhoz, ahol folytatódott az 
ellenőrző lehalászás és a beszélgetés. Azzal váltunk el, hogy bármikor for-
dulhatunk gondjainkkal a képviselő asszonyhoz, kompetenciái keretében 
kész segíteni nekünk.
A néhány napos szép és hűvös, esős május után május 20-án szinte nyári 
napra ébredtünk. Ez a szombat ideális volt a tervezett munkára, a természe-
tes anyagokból készült úszószigetecske felállítására a vízimadarak fészke-
léséhez és a halak ívásához a vágsellyei városi szervezet horgászterületén 
az Amerika III. holtágánál. Az „építőanyagot” az Urbariát Šaľa erdőtulajdo-
nos engedélyével használtuk fel. Ezek farönkök voltak a Vágpartról és a 
környező erdőkből, melyeket éveken át megrágtak a hódok.
A brigádmunkában 16 tag vett részt, a munka ügyesen ment, a rönköket 
egykettőre elosztottuk és összekötöttük. Mivel volt elég, két réteget csinál-
tunk, miközben az elsőt geotextíliával vontuk be, hogy a vízbe lógjon bele. 
A lógó végére nehezéket raktunk, hogy a rönköktől 60 cm-re legyenek s így 
helyet adjanak a halak ívására. A kimaradt rönköket az első réteg fölé erősí-
tettük a jégmadarak fészkeléséhez. Az így összekötött rönköket rakodógép 
segítségével benyomtuk a vízbe és csónakkal a már meglévő szigetek közé 
húztuk, s itt az előkészített nehezékekkel kikötöttük. A tavaly kirakott fészke-
ket is ellenőriztük. Az egyiken három tojás volt, melyiken ült a tojó, úgyhogy 
reméljük, idén is sikeresen kikelnek. Az új helyekre is van már érdeklődés 

– egy újabb madárpár, de egyelőre ez a hazai pár ellenáll és felségterületére senkit se enged.
A jól végzett munka után a résztvevők frissítőként pizzát kaptak. A munkák idején meglátogatott minket a „Na rybách – 
Petrov zdar” műsor szerkesztősége is és dokumentálta az egész folyamatot, melyet a legközelebbi adásban adnak le. 
Köszönjük Peter Martiš szerkesztőnek, hogy eljött közénk és dokumentálta munkánkat.
A szezonra a községgel együtt készülünk, aki technikát és egy ügyes gépészt, horgászkollégát adott nekünk Laco Boháč 
személyében, s így lekaszálhattuk a Vízállás holtágát. Néhány óra kaszálás után (a leginkább látogatott horgászterülete-
ken, ahol tavaly is reguláltuk  a növényzet szélességét) a gyökérnövényzetet is le kellett kaszálni. Sok horgász kedvence 
ez a terület, szívesen látogatnak ide. Ezt a környezetet is lehetőség szerint rendben tartjuk,  de ez a környező földeken 
végzett munkáktól is függ.
Tavasszal a zsolnai SVP és SSE tanácsa ívás alatt végezte a víz regulációját, mert épp a nagy vízszintingadozás miatt 
évente kevesebb és kevesebb a megtermékenyített ikra, mely a természetes reprodukció alapja. A jelenlegi állapot elvi-
selhetetlen s a legközelebbi időszakban ezen változtatni kell.
Az objektum vízszintszabályzó ellenőrzése után, mely az Amerika III. holtágát köti össze a Vággal (az ellenőrzés 2020-
ban volt) úgy volt megjavítva, hogy az objektum és a berendezés továbbra is betöltse funkcióját, a víz horgászterületekre 
való feltöltése után és az árvízvédelem esetén is.
Ezúton is köszönjük a Duslo r.t. vezetőségének - akihez a terület tartozik -  a felelősségteljes dolgozóknak, az 
EURO PUMPS cégnek a segítségét, a Duslo tűzoltóinak hathatós technikai támogatását, s nem utolsó sorban a vágsely-
lyei AMFORA búvárklub tagjainak munkáját.
Június 14-én került sor az Amerika III. K3-as ponttyal való betelepítésére (10 q), a Vízállásba pedig 4 q került, ide majd 
még 2 mázsát hoznak, mert a szállítónak nem állt ennyi a rendelkezésére. A Green Work céggel való együttműködési 
tapasztalatok után, mely tavaly februárban a Vízállás partjának rendezését végezte, a cég idén is felajánlotta szolgálta-
tásait és 4 helyen elvégezte a munkákat. Rendbe hozták a Vermek partjait, ahol gyermek horgászversenyek lesznek. A 
part a gyakori esőzések miatt teljesen be volt nőve fűvel, kisebb gépekkel ezt nem is lehetett volna megoldani. A Vágnál 
befejeződött a versenypálya két szakaszának összekötése, a februári kivágás után felaprították-  s a pálya mindkét felén 
mulcsként rakták le a tavalyi kivágásból származó ágakat is. Az Amerika III. holtágánál részlegesen kibővült a zöldterület, 
mely nagy erdei frézával lesz befejezve. Két négy és két kisebb ártéri japánkeserűfű invazív növénylelőhelyet likvidáltak, 
ez végtelenül ellenálló és gyorsan terjedő növény, mely mindent elnyom maga mellett. Végül még a zsilip melletti erdő-
részt is kitisztítottuk a Vág öreg ágánál, melyet a karbantartás és a zsilip befejezett javítása keretében ki kell tisztítani, 
hogy betölthesse küldetését. E kis gépecske tevékenysége nagyon hatékony, a növényzetet eltávolítja és fel is aprítja, 
így nem kell tovább manipulálni annak  likvidálásával. Köszönet Lehotsky úr elvégzett munkájáért.
Végezetül elnézést, hogy ilyen objektív okok miatt nem volt horgászverseny. Reméljük, hogy jövőre jobbak lesznek a 
körülmények s ezt a közkedvelt akciót mindenki megelégedésére megszervezhetjük.
A következő horgászidényig mindenkinek szép élményeket és a természetben kellemes időtöltést kívánunk.
Petrov zdar
a horgászszervezet vezetősége             
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